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Milí Vajnoráci,
október bol mesiac úcty k starším a v našej mestskej časti im vždy 

venujeme veľkú pozornosť, ktorú si nepochybne zaslúžia. Neostá-

vame len pri zdvorilostných frázach, ale v našej práci sa venujeme 

aj vytváraniu konkrétnych podmienok pre ich potreby.

Aj v tejto súvislosti sa teším, že stavba budúceho senior domu už 

nabrala jasné kontúry a čoskoro začne plniť svoj účel. Stále hľadá-

me cesty ako získať fi nančné prostriedky aj pre  jeho druhú fázu. 

Vzhľadom na rozpočtovú náročnosť tohto zariadenia sa snažíme 

hľadať najmä mimorozpočtové zdroje z eurofondov a nájsť alter-

natívu pre ďalšie zmysluplné rozšírenie služieb pre našich seniorov.

Neinvestujeme len do infraštruktúry. Za rovnako dôležité považu-

jeme aj vytvorenie priestoru pre trávenie voľného času všetkých 

našich seniorov. Tento rok sme otvorili druhý ročník druhého cyk-

lu univerzity tretieho veku, ktorú zastrešuje moja zástupkyňa 

Soňa Molnárová. Vedieme ju pod heslom, že „Nikdy nie je neskoro 

vo Vajnoroch začať niečo nové“. Som rád, že naši seniori k tomu 

veľmi aktívne pristupujú a budúci rok budú slávnostne promova-

ní. Univerzita tretieho veku sa venuje aj včelárstvu, kde návštevní-

ci získavajú praktické skúsenosti vo vajnorskej včelnici. Z ďalších 

zaujímavých prednášok sú to napríklad senior marketing a  jeho 

zvláštnosti, gastronómia a vinárstvo, trvalá udržateľnosť, medzi-

národný obchod a mnohé ďalšie.

Pre našich seniorov uskutočňujeme aj poznávacie výlety dvakrát 

do  roka. Tento rok sme spolu navštívili na  jar pamiatky na  juž-

nej Morave a na jeseň to bola prehliadka Komárna a maďarského 

Ostrihomu. Týchto krásnych výletov sa zúčastňujú členovia všet-

kých troch vajnorských senior klubov a červeného kríža.

Uskutočňujeme aj športovo - pohybové aktivity pre trávenie voľ-

ného času. Seniori majú vlastné petangové ihrisko. Tento rok sa 

zúčastnili súťaže v petangu, kde dokonca skončili ako prví. To, že 

zdravý pohyb je možný v každom veku, ilustruje aj účasť 75 roč-

ného Ferka Grebečiho na Vajnorskom minimaratóne, kde dosia-

hol skvelý čas, ktorý mu dokonca môžu závidieť aj moji rovesníci.

Mesiac úcty k  starším v našej mestskej časti vyvrcholil stretnu-

tím jubilantov na záver októbra. Pozvali sme 176 seniorov, ktorí 

sa v tomto roku dožili krásnych okrúhlych životných jubileí 75, 80, 

85 rokov a potom seniorov všetkých starších ročníkov. Stretnu-

tie poctil svojou prítomnosťou aj najstarší občan Vajnor Franti-

šek Bednár, ktorý sa dožíva úctyhodných 96 rokov. Spoločne nám 

zaspievali Enriko a Zuzana a prežili sme spolu veľmi príjemné po-

poludnie.

Teší ma, že v  našej komunite nie sú aktivity vo  vzťahu k  senio-

rom jednosmerné. Naši seniori nám odovzdávajú svoje bohaté 

skúsenosti, udržujú naše kultúrne dedičstvo, preukazujú solidari-

tu a súdržnosť. Napriek svojmu veku sú chrbtovou kosťou našich 

spolkov a združení, vedú vzdelávacie aktivity pre naše deti a mlá-

dež a aj pri aktuálnej migrantskej kríze mnohí z nich preukázali 

hlboké sociálne cítenie. Aj zo svojich skromných podmienok boli 

ochotní rýchlo a nezištne pomôcť.

Milí seniori, tešíme sa, že vás máme, buďte ešte dlho v zdraví a sile 

medzi nami!

Michal Vlček, 
starosta 

S hlbokým smútkom sme prijali správu, že Alfrédo Santi 
(dlhoročný starosta Alviana) nás 25.októbra 2023 navždy opustil. 

Bol zakladateľom družby medzi Alvianom a Vajnorymi, 
ktorú dlhé roky rozvíjame.

Odišiel výnimočný človek a veľký priateľ Vajnor, ktorý nám bude veľmi chýbať.

Na krásne spoločné roky družby si zaspomíname 

v nasledujúcom čísle Vajnorských noviniek.

Rodine, blízkym a všetkým priateľom,
vyjadrujeme úprimnú sústrasť.

Nech odpočíva v pokoji.
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Voľby do Národnej rady Slovenskej republiky 
30. septembra 2023 

Ako sa volilo v mestskej 
časti Bratislava-Vajnory
Výsledky volieb poslancov do NR SR

Volebný okrsok číslo 1 – 5 
spolu

Spolu 
v %1 2 3 4 5

Počet voličov zapísaných v zozname voličov 969 100,00 % 880 100,00 % 880 100,00 % 929 100,00 % 874 100,00 % 4532 100,00 %

Počet voličov, ktorí sa zúčastnili na hlasovaní 665 68,63 % 732 83,18 % 701 79,66 % 675 72,66 % 662 75,74 % 3435 75,79 %

Počet voličov, ktorí odovzdali obálku 662 68,32 % 731 83,07 % 701 79,66 % 675 72,66 % 658 75,29 % 3427 75,62 %

Počet platných hlasov odovzdaných pre všetky politické strany 654 100,00 % 725 100,00 % 701 100,00 % 665 100,00 % 651 100,00 % 3396 100,00 %

P. Č. A NÁZOV z toho pre jednotlivé kandidujúce politické strany

1  PIRÁTSKA STRANA – SLOVENSKO 4 0,61 % 2 0,28 % 2 0,29 % 3 0,45 % 3 0,46 % 14 0,41 %

2 PRINCÍP 0 0,00 % 1 0,14 % 0 0,00 % 0 0,00 % 0 0,00 % 1 0,03 %

3 PROGRESÍVNE SLOVENSKO 170 25,99 % 246 33,93 % 211 30,10 % 170 25,56 % 179 27,50 % 976 28,74 %

4 SPOLOČNE OBČANIA SLOVENSKA 1 0,15 % 0 0,00 % 0 0,00 % 2 0,30 % 0 0,00 % 3 0,09 %

5  OĽANO A PRIATELIA: OBYČAJNÍ ĽUDIA (OĽANO), NEZÁVISLÍ 
KANDIDÁTI (NEKA, SLOBODNÍ A ZODPOVEDNÍ, PAČIVALE ROMA, 
MAGYAR SZÍVEK A KRESŤANSKÁ ÚNIA A ZA ĽUDÍ

31 4,74 % 48 6,62 % 44 6,28 % 48 7,22 % 43 6,61 % 214 6,30 %

6 KOMUNISTICKÁ STRANA SLOVENSKA 1 0,15 % 2 0,28 % 0 0,00 % 4 0,60 % 5 0,77 % 12 0,35 %

7  MAĎARSKÉ FÓRUM, OBČIANSKI DEMOKRATI SLOVENSKA, 
ZA REGIÓNY, RÓMSKA KOALÍCIA, DEMOKRATICKÁ STRANA 0 0,00 % 0 0,00 % 0 0,00 % 0 0,00 % 0 0,00 % 0 0,00 %

8 VLASTENECKÝ BLOK 0 0,00 % 0 0,00 % 0 0,00 % 0 0,00 % 0 0,00 % 0 0,00 %

9 MODRÍ, MOST – HÍD 4 0,61 % 2 0,28 % 3 0,43 % 2 0,30 % 5 0,77 % 16 0,47 %

10 SPRAVODLIVOSŤ 0 0,00 % 0 0,00 % 0 0,00 % 1 0,15 % 0 0,00 % 1 0,03 %

11 SLOVENSKÉ HNUTIE OBRODY 1 0,15 % 0 0,00 % 1 0,14 % 0 0,00 % 0 0,00 % 2 0,06 %

12 SLOBODA A SOLIDARITA 80 12,23 % 110 15,17 % 86 12,27 % 65 9,77 % 74 11,37 % 415 12,22 %

13 SME RODINA 13 1,99 % 3 0,41 % 15 2,14 % 11 1,65 % 6 0,92 % 48 1,41 %

14 MYSLOVENSKO 0 0,00 % 1 0,14 % 0 0,00 % 0 0,00 % 2 0,31 % 3 0,09 %

15 SLOVENSKÁ NÁRODNÁ STRANA 40 6,12 % 42 5,79 % 35 4,99 % 45 6,77 % 21 3,23 % 183 5,39 %

16 SMER – SOCIÁLNA DEMOKRACIA 146 22,32 % 106 14,62 % 124 17,69 % 127 19,10 % 132 20,28 % 635 18,70 %

17 HLAS – SOCIÁLNA DEMOKRACIA 68 10,40 % 63 8,69 % 71 10,13 % 72 10,83 % 75 11,52 % 349 10,28 %
18  SZÖVETSÉG – MAGYAROK. NEMZETISEGEK. REGIÓK. 

I ALIANCIA – MAĎARI. NÁRODNOSTI. REGIÓNY 0 0,00 % 2 0,28 % 2 0,29 % 0 0,00 % 2 0,31 % 6 0,18 %

19  SRDCE VLASTENCI A DÔCHODCOVIA – 
SLOVENSKÁ NÁRODNÁ JEDNOTA 0 0,00 % 0 0,00 % 2 0,29 % 0 0,00 % 0 0,00 % 2 0,06 %

20  SDKÚ – DS – SLOVENSKÁ A KRESŤANSKÁ ÚNIA – 
DEMOKRATICKÁ STRANA 1 0,15 % 0 0,00 % 0 0,00 % 0 0,00 % 0 0,00 % 1 0,03 %

21 KOTLEBOVCI – ĽUDOVÁ STRANA NAŠE SLOVENSKO 6 0,92 % 4 0,55 % 4 0,57 % 5 0,75 % 9 1,38 % 28 0,82 %

22 DEMOKRATI 31 4,74 % 44 6,07 % 41 5,85 % 43 6,47 % 27 4,15 % 186 5,48 %

23 KRESŤANSKODEMOKRATICKÉ HNUTIE 34 5,20 % 39 5,38 % 43 6,13 % 36 5,41 % 36 5,53 % 188 5,54 %

24 KARMA 1 0,15 % 0 0,00 % 1 0,14 % 1 0,15 % 1 0,15 % 4 0,12 %

25 REPUBLIKA 22 3,36 % 10 1,38 % 16 2,28 % 30 4,51 % 31 4,76 % 109 3,21 %

Spracovala: Gabriela Zemanová, poverená prípravou volieb v mestskej časti Bratislava-Vajnory. V Bratislave-Vajnoroch dňa 1. októbra 2023
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Snímka: archív

›  Na  jeseň sa Vajnory ocitli v  epicen-
tre pozornosti médií kvôli nelegálnej 
migrácii. Čo všetko v  tejto súvislosti 
musela mestská časť riešiť?

Čo sa týka situácie okolo tranzitnej migrá-

cie, posledné týždne boli pre našu mestskú 

časť a  Bratislavu naozaj zložité. Od  leta 

som dostával množstvo podnetov, e-mai-

lov a telefonátov od občanov, ktorí na si-

tuáciu upozorňovali. Niektorí mali strach 

z neznámeho, čo je úplne prirodzené. Báli 

sa migrantov potulujúcich sa po  Jurskej 

ceste, parkoch, detských ihriskách a v oko-

lí Rybničnej ulice. Ďalší naopak chceli po-

môcť alebo sa báli o životy utečencov, kto-

rí v tme chodili okolo ciest plných áut.

Prežili sme si ako samospráva utečeneckú 

odyseu, videli množstvo nešťastných ľudí 

a pomáhali takpovediac dňom a nocou. Už 

od  júla sme štátne orgány upozorňovali 

na túto situáciu a tiež na to, že treba vytvo-

riť podmienky pred sídlom cudzineckej po-

lície, aby migranti neblúdili ulicami mest-

skej časti. Aby nemali pocit ohrozenia ani 

oni, ale hlavne naši občania.

S  príchodom prvých chladných dní v  ok-

tóbri sa situácia začala dramatizovať. O ži-

vot takmer prišlo malé dieťa migrantov, kto-

ré sme museli zachraňovať uprostred noci. 

Vzhľadom na daný stav, Bratislava vyhlásila 

krízovú situáciu. Až potom ako o probléme 

v  októbri informovali médiá, štát pristúpil 

k výstavbe dočasných domčekov.

Kým ale štát postavil tieto domčeky, zo-

brali sme situáciu do vlastných rúk. V spo-

lupráci so Slovenskou katolíckou charitou 

sme na miesto doviezli a postavili dočasné 

vyhrievané stany.

Moje obrovské poďakovanie za  ochotu 

a  spoluprácu s  riešením situácie v  celom 

tomto krízovom období patrí v prvom rade 

kolegom z magistrátu, mestskej polícii a úse-

ku zásahovej jednotky a kynológie, Sloven-

skej katolíckej charite, našim dobrovoľným 

hasičom z  Ivanky pri  Dunaji, DHZO Brati-

slava – Rača, Dobrovoľnej civilnej ochrane, 

a  všetkým ďalším ochotným dobrovoľní-

kom, bez ktorých by sme situáciu nevyriešili. 

A samozrejme obrovská vďaka patrí aj našim 

kolegom z hospodárskej správy. Bez nich by 

sme situáciu len ťažko zvládli.

Celá situácia by preto mala byť pre  všet-

kých zainteresovaných poučením do  bu-

dúcnosti. Predovšetkým pre štátne orgány, 

aby boli na situácie tohto typu pripravené. 

Keďže krízových situácii vo svete aj na Slo-

vensku pribúda a bohužiaľ to bude pokra-

čovať ďalej, na ich riešenie by sme mali mať 

presnú adresu, kam sa obrátiť, aby štát 

rýchlo konal. Lebo ministerstvo vnútra 

a okresné úrady na to zjavne nestačia.

Musíme byť pripravení na scenáre rôznych 

kríz a zvládnuť ich si bude vyžadovať hlav-

ne úsilie od štátu. Nie čakanie na to, že sa 

problém vyrieši sám. Alebo, že to necháme 

tak a vždy sa nájde niekto, kto sa už na to 

nemôže pozerať a pomôže.

›  Nielen Vajnory ale takmer všetky sa-
mosprávy na Slovensku tlačia pred se-
bou investičný dlh v cestnej infraštruk-
túre, ide o  investície ktoré sú ďaleko 
nad rámec ich rozpočtových možností. 
Aké sú riešenia tejto situácie?

Sme si vedomí nesmiernej dôležitosti in-

vestícii do  cestnej infraštruktúry, rekon-

štrukcia jednej ulice však môže ísť do stá-

tisícov eur a  na opravu celých Vajnor by 

sme museli minúť niekoľko vajnorských 

ročných rozpočtov. Postupujeme preto po-

malšie ako by sme sami chceli, a ako by si 

to želali aj samotní Vajnoráci. Pomôcť si 

však vieme rôznymi spôsobmi. Do  opráv 

komunikácii sa snažíme zapojiť napríklad 

aj podnikateľské subjekty, ktoré majú zá-

ujmy v našej mestskej časti, tak ako tomu 

bolo naposledy pri  pokladaní nových op-

tických káblov.

Veľmi ma teší, že máme aj pilotný projekt 

ulice Široká. Zaujímavý je tým, že občania 

novú komunikáciu vybudovali spôsobom, 

aby minimalizovali budúce náklady na opra-

vy a rekonštrukcie a v konečnom dôsledku 

tak ušetrili fi nančné prostriedky nášmu roz-

počtu. A zároveň sme sa s nimi dohodli, že 

časť ušetrených budúcich nákladov poskyt-

neme ako spolufi nancovanie na dokončenie 

cesty. Je to vec, ktorou dotknutí obyvatelia 

ulice nevedeli dlhé roky pohnúť.

Vyzdvihol by som, že je to jednak ukáž-

ka ako môže vyzerať spolupráca mestskej 

časti a  občanov pri  realizácii verejných 

priestorov a zároveň ako má vyzerať ulica 

v 21. storočí. Na možnosti a limity územia 

je to dobrý príklad riešenia statickej a dy-

namickej dopravy pre všetkých účastníkov 

cestnej premávky. Poskytuje vysokú bez-

pečnosť pre chodcov, mamičky s kočíkmi, 

deti a ďalšie zraniteľnejšie skupiny ľudí.

Dôležitý je zároveň aj ekologický aspekt. 

Vzhľadom na  obmedzené možnosti sade-

nia vzrastlých stromov kvôli jestvujúcim 

inžinierskym sieťam a vjazdom do nehnu-

teľností sme dokázali vytvoriť aj zelené 

ostrovčeky, ktoré budú vysadené rôzny-

mi druhmi okrasných drevín a trvaliek. Tak 

aby nepôsobili monotónne, ale práve na-

opak celú ulicu spestrili a skrášlili. Zelené 

ostrovčeky sú zároveň urobené formou vo-

dozádržných opatrení a vyspádovania ko-

muniácie, aby dažďová voda tiekla do nich.

Veríme, že táto ulica bude inšpiráciou aj 

pre ďalšie lokality a podobným spôsobom 

budeme zveľaďovať naše prostredie a cest-

nú infraštruktúru.

›  Posledné roky sa vo  Vajnoroch usku-
točňovala prístavba Základnej ško-
ly Kataríny Bruderovej, ako to vyzerá 
s jej dokončením?

Prístavba Základnej školy Kataríny Brude-

rovej je najväčšou investíciou v novodobej 

histórii Mestskej časti Bratislava - Vajnory. 

Aktuálne sme v  poslednej fáze a  prebie-

ha kolaudačné konanie, po  jeho ukončení 

budú môcť deti zasadnúť do nových lavíc 

a priestorov. V súčasnosti prebiehajú práce 

na dokončení vonkajšieho školského areá-

lu.

Prístavba nového bloku školy, vstupného 

vestibulu, rozšírená jedáleň a  pohybová 

trieda boli dokončené úspešne už v augus-

te. Aktuálne prebieha kolaudačné konanie 

a usilujeme sa, aby prebehlo čo najrýchlej-

šie, bez prieťahov a zdržaní. 

Chcem poďakovať realizátorovi stavby, ko-

legom z úradu, ale rovnako veľkou mierou 

oceniť aj obrovskú trpezlivosť všetkým ro-

dičom deti, celému pedagogickému zboru, 

vedeniu školy a všetkým, ktorí viac ako rok 

museli znášať náročné podmienky. Všet-

ci prispeli k  tomu, že aj v neľahkých pod-

mienkach, kedy sme museli čeliť pandé-

mii, nedostatku stavebných materiálov, či 

dramatickému nárastu cien je dnes jedna 

z najväčších investícií vo Vajnoroch za po-

sledné desaťročia realitou a čoskoro začne 

slúžiť našim deťom a pedagógom.

V prípade otázok kontaktujte: 
starosta@vajnory.sk

Čo na to starosta?

Starosta MČ Vajnory M. Vlček
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Zákaz parkovania 
na chodníkoch – 
otázky a odpovede

Text: Miestny úrad Bratislava-Vajnory

Snímky: redakcia

Od 1. októbra 2023 je 
na základe novely cestného 
zákona zakázané parkovanie 
na chodníkoch. V skratke zákon 
prináša nasledovnú zmenu – ak 
na akomkoľvek chodníku nebude 
parkovanie vyznačené dopravnou 
značkou, nie je možné tam už môcť 
zaparkovať, ani pri zachovaní 
dostatku priestoru pre chodcov.

V tejto súvislosti sa na nás 
obraciate s viacerými otázkami 
o tom, ako to bude s parkovaním 
na miestnych komunikáciách 
v Mestskej časti Bratislava 
– Vajnory. Prinášame preto 
najčastejšie otázky a aj 
odpovede na ne.

›  Prečo je od 1. októbra zakázané parko-
vať na chodníkoch?

V tento deň nadobudla účinnosť novela 

zákona o cestnej premávke, ktorá zakazu-

je parkovanie na chodníkoch. Samosprávy 

si ju nevymysleli, práve naopak, od začiat-

ku sa proti nej vymedzovali. Našim tla-

kom sme dosiahli aspoň to, že dátum pô-

vodnej účinnosti z marca 2022 sa posunul 

na jeseň 2023, aby sme sa dokázali na nové 

podmienky pripraviť. Spoločne s experta-

mi, dopravnými projektantami a staveb-

nou komisiou sa na pravidelnej báze a dl-

hodobo zaoberáme rôznymi alternatívami, 

ako situáciu riešiť. Chceme, aby sa tento 

nový zákon dotkol ľudí čo najmenej a zá-

roveň vytvoriť rovnováhu medzi autami 

a chodcami.

›  Aké opatrenia prijala mestská časť?
Ako najvhodnejšie riešenie nám na návrh 

odborníkov vyšlo zjednosmernenie do-

pravy v niektorých lokalitách, ich občania 

boli ihneď o tom informovaní prostred-

níctvom webu, sociálnych sietí, Vajnor-

ských noviniek a ďalších informačných ka-

nálov, ktoré máme k dispozícii.

Na jednosmernej vozovke bude možné 

parkovať po  obidvoch stranách pri zane-

chaní voľného jazdného pruhu širokého 

najmenej tri metre. Tento spôsob sa nám 

zdá optimálny a preto sme sa snažili na uli-

cu vrátiť, aj po nadobudnutí platnosti no-

vého zákona, časť parkovacích miest, pre-

dovšetkým slúžiacich pre  návštevy a ako 

pohotovostné, nie dlhodobé parkovanie. 

›  Ktoré konkrétne ulice sa zjednosmer-
nia a prečo? 

Zjednosmernenie ulíc sa ukázalo ako naj-

rýchlejšie a najvhodnejšie a to aj  z vyš-

šie uvedených dôvodov. Napriek tomu, 

že parkovanie je v prvom rade súkromný 

problém majiteľov osobných áut a nie ve-

rejný, riešili sme ho dlhodobo. Bolo stá-

lym bodom rokovania komisie výstavby, 

územného plánovania, životného pros-

tredia a dopravy. O našich návrhoch sme 

hovorili s obyvateľmi jednotlivých ulíc. 

Pravda je, že ešte minulý rok sa mnohí 

obyvatelia zjednosmerneniu bránili, keď-

že účinnosť zákona bola ďaleko a úplne 

rozumieme tomu, že nie celkom si vede-

li predstaviť, čo to prinesie. Dnes, už na-

opak v mnohých prípadoch sami žiadajú 

zjednosmernenie svojej ulice, pretože ako 

sa blížila účinnosť novely, zistili, že ani 

oni, ani mestská časť nemajú veľmi na vý-

ber a zjednosmernenie je to najvhodnejšie 

z možných riešení.

Doteraz sa zrealizovalo zjednosmernenie 

ulíc Koniarkova, Nad Jazierkom, Šachoro-

va, Široká a Zbrody. 

›  Budú nasledovať aj ďalšie?
Áno, samozrejme, berieme do úvahy aj 

mienku obyvateľov. Takto sa najbližšie 

zjednosmerní ulica Šinkovské. Na zjed-

nosmernenie sa ďalej zvažuje Ulica Kata-

ríny Brúderovej a jej okolie (Koncová, Zá-

tureckého a Za farou). Ostatné miestne 

cesty boli predmetom diskusií, avšak po 

zvážení a odporúčaní odborníkov na do-

pravu neboli predmetom riešenia.
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›  Kde mám parkovať, ak nemám 
pred domom parkovacie miesto?

V prvom rade si treba uvedomiť, že Mestská 

časť Bratislava – Vajnory ako samosprávny 

subjekt chráni hlavne verejné záujmy a po-

treby všetkých občanov. Vlastnenie moto-

rového vozidla je súkromným záujmom, nie 

verejným. Prioritne preto treba parkovať 

vozidlá (ak máte rodinný dom) na vlastnom 

pozemku a na vlastnom pozemku si vytvo-

riť aj potrebné plochy na parkovanie. Ulice 

nenafúkneme a neobídeme ani technické 

normy, ktoré sú dané. Avšak riešenie závisí 

od individuálneho prípadu vašej ulice. Záro-

veň pripomíname, že v našej mestskej časti 

existuje množstvo parkovacích miest, kde 

sa dá parkovať, nemusí to byť hneď vedľa 

rodinného domu. Zdravá je aj chôdza a eko-

logickou možnosťou prepravy je aj využíva-

nie MHD, bicyklov alebo kolobežiek. Taký-

to trend nájdete všade vo vyspelej Európe. 

Vieme, že sa nedajú urobiť všetky opatrenia 

naraz. Preto veríme, že postupnými krokmi 

dospejeme ku konsenzu, kde všetci účast-

níci premávky budú spokojní a premávka 

bude bezpečná.

›  Čo mám povedať návšteve, ktorá prí-
de a nebude mať kde zaparkovať?

Buď môže zaparkovať na vašom pozemku, 

alebo na  ulici, alebo priľahlých uliciach – 

samozrejme, ak tam je dostatok vyznače-

ných miest. Pripomíname ale to, čo odznelo 

aj v predchádzajúcej otázke – vo Vajnoroch 

je za  normálnych okolností dostatok par-

kovacích miest. Či už priamo v centre na-

šej mestskej časti, ďalej v okolí škôl, škôlok, 

kostola alebo cintorína. Vajnory sú malé 

a od zaparkovaného vozidla je kamkoľvek 

vo  Vajnoroch krátka a príjemná prechádz-

ka pre vás, aj pre vašu návštevu.

›  Čo v prípade, ak veziem na  návštevu 
imobilného rodinného príslušníka ale-
bo známeho?

V tomto prípade v prvom rade predpokla-

dáme, že osoba, ktorú idete navštíviť Vám 

vytvorí vhodné podmienky na  parkova-

nie na  svojom pozemku, bude ohľadupl-

ná a na čas Vašej návštevy si odstaví svo-

je vozidlo niekde v okolí. Ak táto možnosť 

nepripadá do úvahy, napríklad na pozem-

ku naozaj nie je kde parkovať, odporúča-

me návštevu doviezť na miesto a násled-

ne Vaše auto preparkovať na  niektorú 

z ulíc, kde sú vo Vajnoroch miesta na par-

kovanie. Znova chceme zdôrazniť, že v na-

šej mestskej časti na rozdiel od iných, kde 

to budú mať v podobných prípadoch ove-

ľa ťažšie, je dostatok parkovacích miest 

v rôznych lokalitách. A keďže sme dedi-

nou v meste, nič tu nemáme ďaleko.

›  Bude mi odtiahnuté motorové vo-
zidlo, ak zaparkujem na chodníku?

Vozidlo môže byť odtiahnuté len vtedy, ak 

tvorí prekážku v premávke. V ostatných 

prípadoch môžete dostať tzv. papuču. 

Táto situácia môže nastať napríklad, 

keď vás nahlási nejaký "dobroprajný" su-

sed. V tomto prípade polícia musí konať 

a priestupok riešiť. V úvode platnosti tej-

to novely však bude polícia riešiť prípady 

napomenutím, ale iba v prípade, ak bude 

na chodníku ponechaný pôvodný 1,5 met-

rový priestor, ktorý platí aj v súčasnosti.

›  Dajú sa na mojej ulici vyznačiť parko-
vacie miesta?

Budeme zvažovať a zvažujeme každý indi-

viduálny prípad, aby sme pre  vyznačenie 

parkovacích miest na našich komunikáci-

ách urobili, čo sa dá. Sme však limitovaní 

aj príslušnými normami, ktoré platia v ce-

lom štáte a my ich meniť pre potreby na-

šich miestnych komunikácii nevieme, ale 

musíme rešpektovať. To platí pre  samo-

správu aj občanov. Pri hľadaní legálneho 

vyznačenia parkovacích miest je teda po-

trebné rešpektovať zachovanie šírky naj-

menej 3 metre pre každý jazdný pruh.

Zároveň si treba uvedomiť, že o zme-

ne dopravného značenia, kam patrí aj  vy-

značenie parkovacích miest, nerozhodu-

jeme sami, ale je to zložitý a komplexný 

proces. V prvom rade musí existovať pro-

jekt na zmenu organizácie dopravy od do-

pravného inžiniera, alebo projektanta. Ná-

sledne sú potrebné stanoviská krajského 

dopravného inšpektorátu a správcu ko-

munikácie. Potom treba získať schválenie 

príslušným cestným správnym orgánom, 

v našom prípade dopravnej komisie pri ma-

gistráte. Až potom môžeme objednať rea-

lizácie u dodávateľa a samozrejme udržia-

vať funkčné zvislé aj vodorovné dopravné 

značenie. Nie sú to z našej strany výhovor-

ky, tento proces sme úspešne absolvova-

li v prípade ulíc, ktoré sa zjednosmernili. 

Chceme len ilustrovať, že ak občania nie-

ktorej ulice jej zjednosmernenie odmietali 

a teraz ho naraz chcú, nie je to proces, kto-

rý vieme urobiť za pár dní.

›  Bývam na ulici Čierny chodník v byto-
vom dome a je tam málo parkovacích 
miest.

Nakoľko táto cesta nie je v správe mestskej 

časti, treba sa obrátiť na Magistrát. Podob-

ne sa to týka aj parkovacích miest na uli-

ci Rybničná. Samozrejme, Magistrát sme 

oslovili aj  my, ale podľa informácii, ktoré 

máme, hlavné mesto pri tejto ulici a ďal-

ších neplánuje realizovať úpravu. Magis-

trát bude vyznačovať parkovacie miesta 

len tam, kde bude zachovaný dvojmetrový 

chodník, tam kde je menšia šírka vyznačo-

vať miesta nebude. Vo Vajnoroch na magis-

trátnych cestách sa z tohto dôvodu nebu-

de realizovať žiadna úprava. Treba myslieť 

aj na to, že čo sa týka organizácie dopravy, 

vrátane vyznačenia parkovacích miest, my 

môžeme riešiť len tie cesty, ktoré má mest-

ská časť v správe. 
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Jesenná vajnorská 
šarkaniáda
Text: redakcia

Snímky: archív

V sobotu sa konala obľúbená 
vajnorská Šarkaniáda. Počasie nám 
doprialo nádherný, slnečný a teplý 
jesenný deň s poriadnou dávkou 
vetra, čo na staré letisko pritiahlo 
takmer stovku detí.

M
ladí účastníci sa mohli zapo-

jiť do  súťaží v  púšťaní šarkanov 

a  v  rôznych ďalších kategóriách. 

V  sprievodnom programe mali deti mož-

nosť sledovať komediálne vystúpenie Mr. 

Funtastica, zaskákať si na  nafukovacom 

hrade, tešiť sa z  farebných malieb na tvá-

rach a v tvorivých dielňach mohli vymaľo-

vať svoje vlastné obrazy šarkana. Touto 

cestou by sme sa chceli poďakovať skau-

tom a dobrovoľníkom, ktorí pri organizácii 

celého podujatia pomáhali. 
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Text: redakcia

Snímky: archív

Počas posledných mesiacov sa 
opäť stretávame s nelegálnou 
migráciou, nazývanou aj tranzitnou 
vzhľadom na to, že prevažná 
väčšina migrantov smeruje od nás 
do iných krajín. Prichádzajú najmä 
z krízových oblasti Blízkeho 
a Stredného východu, ale aj zo 
severnej Afriky. Reakcie obyvateľov 
našej krajiny, najmä južného 
Slovenska, ktorého sa táto situácia 
najviac dotýka, ale aj obyvateľov 
ďalších krajín, boriacich sa 
s týmto javom, sú rôznorodé – 
od chápajúcich po odmietavé. Jedno 
majú však spoločné. Stretávame 
ľudí prichádzajúcich z vojnou 
zasiahnutých oblastí, ale aj tých, 
ktorí sa nachádzajú v stave núdze, 
ohrozenia hladom v dôsledku 
klimatických zmien. 

Situácia s tranzitnou migráciou sa 
dotkla v Bratislave najmä mestskej 
časti Bratislava – Vajnory, kde 
sídli cudzinecká polícia. Jednou 
z hlavných dobrovoľníckych 
organizácií, ktorá na mieste 
pomáha zvládať náročnú situáciu 
a starať sa o ľudí bez momentálnej 
podpory vlastných krajín, je známa 
dobročinná organizácia Caritas 
Slovakia – Slovenská katolícka 
charita. Na naše otázky nám 
poskytol odpovede jej riaditeľ Ing. 
Miroslav Dzurech. Najprv však tá 
základná. 

›  Mohli by ste priblížiť Slovenskú kato-
lícku charitu, kedy a ako vznikla, a čo je 
jej hlavným poslaním?

Slovenská katolícka charita (Caritas Slova-

kia) je jednou z najvýznamnejších sociálno-

-humanitárnych organizácií na  Slovensku. 

Vznikla pred 96 rokmi a jej hlavným posla-

ním je poskytovať pomoc a podporu ľuďom 

v núdzi bez  ohľadu na  ich vierovyznanie, 

rasu či pôvod. Naša organizácia sa zame-

riava na pomoc v oblasti sociálnych služieb, 

zdravotnej starostlivosti, vzdelávania a hu-

manitárnej pomoci.

›  Ako by ste celkovo zhodnotili situáciu 
na  Regrútskej ulici a v mestskej časti 
Bratislava-Vajnory? O akých migrantov 
hlavne ide, z ktorých krajín pochádza-
jú? Vzhľadom na to, že priebežne i ak-
tuálne riešite túto situáciu, isto nám 
budete vedieť povedať, čo ich najviac 
trápi a čo najmä vo svojej ťažkej situá-
cii potrebujú? 

Situácia v tejto lokalite bola spočiatku 

komplikovaná v dôsledku tranzitnej migrá-

cie. Migranti, ktorí tranzitujú Slovenskom, 

pochádzajú z rôznych krajín, ako je známe, 

najmä zo  strednej Ázie a Blízkeho výcho-

Hovoríme s generálnym sekretárom dobročinnej 
organizácie Slovenská katolícka charita 
Ing. Miroslavom Dzurechom 

Starajú sa o migrantov 
nielen v našej mestskej 
časti
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du. Najnevyhnutnejšie pre nich je zabezpe-

čenie jedla a  úkrytu počas ich dočasného 

pobytu na Slovensku. Ich cieľovou destiná-

ciou je v mnohých prípadoch Nemecko ale-

bo Holandsko, kde sa nachádzajú aj ich ro-

dinní príslušníci. 

› Ocitli ste sa v situácii, ktorá na Vás a Va-
šich kolegov najviac zapôsobila?
Osobne sme sa viackrát stretli s prípadmi, 

keď boli ľudia opúšťajúci svoje domovy zra-

není a nutne potrebovali zdravotnú sta-

rostlivosť. Sú to situácie, ktoré na človeka 

zapôsobia veľmi intenzívne, najmä keď ide 

o deti. V  spolupráci so  všetkými zložkami 

zapojenými do tejto činnosti ich priebežne 

dokážeme zvládnuť, aj  keď si to vyžaduje 

niekedy mimoriadne úsilie, mnoho psychic-

kej i fyzickej odolnosti...

›  Koľko ľudí bolo potrebných na  po-
moc ohrozeným skupinám migrantov 
– na  výdaj stravy, vyhrievanie stanov 
a ďalšie dôležité veci?

Okrem pracovníkov charity bolo každý deň 

na mieste aj približne 5 dobrovoľníkov. Vďa-

ka patrí aj hasičskému tímu, ktorí nám po-

máhal postaviť dočasné prístrešie v podo-

be stanov.

›  Ak chce niekto pomôcť tranzitujúcim 
migrantom, akým spôsobom by to pod-
ľa Vás bolo najlepšie?

Najlepším spôsobom je podporiť dobrovoľ-

nícke (?) organizácie, ako je tá naša, a  to 

fi nančne alebo darovaním potravín a  ob-

lečenia, či formou dobrovoľníctva. Dobro-

voľníci sú vždy potrební na rôzne aktivity, 

od prípravy jedla až po poskytovanie zák-

ladnej zdravotnej starostlivosti.

›  Mnohí vidia v migrantoch aj riziko, ako 
vnímate ich prechod cez Slovensko 
do Nemecka a ďalších krajín?

Mnohí vidia migrantov ako riziko, no je dô-

ležité chápať, že mnohí z nich utekajú pred

vojnami, chudobou a perzekúciou. Pomoc 

a porozumenie sú kľúčové pre zvládanie ta-

kejto situácie.

›  Ako by ste zhodnotili reakcie štátu a sa-
mospráv na migračnú krízu?

Do budúcna je potrebné centrálne koor-

dinovať pomoc v  takýchto situáciách. Ne-

ziskové organizácie nemôžu donekonečna 

zastupovať úlohu štátu. Avšak sme veľmi 

vďační lokálnym komunitám, ako je naprí-

klad aj  mestská časť Bratislava-Vajnory, 

ktorá nám poskytla podporu a solidaritu.

›  Mohli by ste našim čitateľom priblí-
žiť aj  najdôležitejšie projekty, ktoré 

na Slovensku máte? Vaše pôsobenie sa 
neobmedzuje len na  Slovensko, máte 
skúsenosti z rôznych kontinentov, 
v ktorých štátoch a oblastiach momen-
tálne pomáhate?

Slovenská katolícka charita realizuje pro-

jekty zamerané na  pomoc ľuďom v  núdzi 

na  Slovensku, vrátane sociálnych služieb, 

školských programov, podpory seniorov 

a humanitárnej pomoci. Veľmi aktívne sme 

sa od vypuknutia vojny na Ukrajine angažo-

vali v oblasti integrácie odídencov na Slo-

vensku. Taktiež pôsobíme aj v rôznych ob-

lastiach mimo Slovenska a poskytujeme 

pomoc v krajinách postihnutých rôzny-

mi konfl iktami, prírodnými katastrofami 

a chudobou. Najzložitejšie situácie sa často 

vyskytujú v oblastiach, kde je kombinácia 

konfl iktov, nedostatku prírodných zdrojov 

a slabých štruktúr pomoci.

›  Kde v zahraničí bola pre Vás situácia pri 
pomoci ľuďom najzložitejšia?

Za posledný rok to boli predovšetkým kraji-

ny, ktoré postihli rôzne prírodné katastrofy, 

ide o zemetrasenie v Turecku a v Sýrii, tiež 

zemetrasenie v Maroku, ako aj náš dlhodo-

bý projekt, a to výstavba studní v Iraku.

—

Mnohí z nás si neuvedomujú, v akej ťažkej 

situácii sa ocitajú ľudia nútení opustiť svoje 

domovy, zamestnania, príbuzných, známych 

i svoje majetky, putujúci týždne i mesiace 

po cudzom svete s nádejou na lepší život. Po-

mocnú ruku podávajú dobročinné organizá-

cie, akou je Slovenská katolícka charita, ale 

aj mnoho ochotných dobrovoľníkov. Prejav-

me im našu solidaritu a podporu.
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Dni Vajnor ukázali 
kultúru a tradície 
dediny v meste
Text: redakcia

Snímky: Patrik Sibyla

História, kultúra a tradícia Vajnor, to 
je nielen známy vajnorský ornament, 
vajnorské kroje, ale rovnako aj veľko-
lepé ľudové dedinské akcie. Takými už 
v dávnej minulosti boli oslava úrody, 
zberu hrozna a farské hody. Všetky 
tieto tradičné udalosti sme spoločne 
s Vajnorákmi, susedmi, hosťami a všet-
kými priateľmi našej mestskej čas-
ti oslávili uplynulý predĺžený víkend 
na dvojdňovom podujatí Dni Vajnor.

Z
ačali sa už v piatok doobeda slávnost-

nou hodovou svätou omšou, a to pria-

mo v Parku pod lipami. Program večer 

pokračoval vystúpením rôznych folklór-

nych súborov, okrem našej známej Vajnor-

skej dychovky i Jednástka z Ivanky, Ekonóm 

alebo Legrúti.

Sobota začala tradičným alegorickým do-

žinkovým sprievodom, ktorý býva najzná-

mejšou časťou dožiniek. Zúčastnili sa ho 

naše kultúrne spolky, krásne tanečnice, 

skauti, športovci, veteráni, rôzne občianske 

združenia a po prvýkrát aj vojaci z posádky, 

ktorá sídli vo Vajnoroch. Alegorický sprie-

vod takýmto spôsobom prezentuje rôzne 

stránky života v meste, od dávnych zvykov 

až po súčasnosť.

Podvečer program pre návštevníkov pokra-

čoval pásmom  Podobenka z  Vajnor  a  vy-

stúpil aj VOS-Vajnorský okrášľovací spolok. 

Ten nám svojím krásnym spevom priblí-

žil, ako dožinky či vinobranie na dedinách 

prebiehali už v dávnej minulosti. Vyvrcho-

lením akcie bolo odovzdanie hroznového 

venca. Pri jeho preberaní som zaň poďako-

val v mene všetkých vajnorských roľníkov, 

vinárov a  poľnohospodárov za  ich prácu 

na poliach a vo viniciach.

Naša vďaka však patrí všetkým, a nie je ich 

málo, ktorí sa u  nás vo  Vajnoroch usilujú 

o  zachovanie všetkých tradičných kultúr-

nych zvykov. Práve vďaka nim sú Vajnory 

také, aké sú. Ich kultúrne a  tradičné hod-

noty si môžeme i dnes nielen hrdo pripo-

mínať, ale našim obyvateľom či hosťom 

z  bližšieho alebo vzdialenejšieho okolia 

ich prezentovať na akciách, akými sú práve 

aj Dni Vajnor. 

Dni Vajnor začali slávnostnou Svätou omšou

 Na podujatí vystúpila aj Emma DrobnáVystúpenie súboru Ekonóm
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Vyvrcholením podujatia bol tradičný alegorický sprievod

Vajnorský okrášľovací spolok

Jedenástka z Ivanky

Vystúpenie skupiny Kmeťobend

Podobenka z Vajnor
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Miestne zastupiteľstvo schválilo 
nové pravidlá pre participatívny 
rozpočet
Text: redakcia

Miestne zastupiteľstvo mestskej 
časti Bratislava - Vajnory na svojom 
septembrovom zasadnutí schválilo 
VZN o pravidlách participatívneho 
rozpočtu. Cieľom bolo sprehľadniť 
a zefektívniť proces participatívneho 
rozpočtu, keďže proces participácie 
občanov na správe vecí verejných 
považujeme za dôležitú súčasť 
budovania občianskej spoločnosti 
a súdržnosti komunity.

O
proti doteraz platným pravidlám 

participatívneho rozpočtu sa skra-

cuje čas na administráciu projektu 

a predlžuje sa časový priestor na ich rea-

lizáciu tak, aby sa rozhodlo do 31. marca 

príslušného kalendárneho roku a následne 

sa vytvoril dostatočný priestor na ich rea-

lizáciu v rovnakom rozpočtovom roku. Pre 

lepšiu zrozumiteľnosť a  transparentnosť 

celého procesu sa zavádza pozícia Koor-

dinátora participatívneho rozpočtu, ktorý 

bude zodpovedať komunikáciu s verejnos-

ťou a implementáciu participatívneho roz-

počtu.

Participatívny rozpočet vychádza z celosve-

tovo uznávaného konceptu participatívne-

ho rozpočtu, ktorý prvý krát uplatnili v bra-

zílskom Porto Alegre v roku 1989. Rozvinutá 

verzia sa niekoľko rokov uplatňuje v Európe 

a  Mestská časť Bratislava-Vajnory zaviedla 

participatívny rozpočet prvý krát v roku 2014.

TERMÍNY PRÍPRAVY A REALIZÁCIE 
PARTICIPATÍVNEHO ROZPOČTU 
V MESTSKEJ ČASTI BRATISLAVA-
VAJNORY PODĽA NOVÉHO VZN:

1. PRÍPRAVA
›  PRIHLASOVANIE PROJEKTOV

20. 1. 202X – 15. 02. 202X

›  PRESKÚMANIE REALIZOVATEĽNOSTI 
A UDRŽATEĽNOSTI
15. 2. 202X – 28. 2. 202X

2. ROZHODOVANIE
›  HLASOVANIE

1. 3. 202X – 30. 3. 202X

›  VYHLÁSENIE VÝSLEDKOV
31. 3. 202X

3. REALIZÁCIA
›  REALIZÁCIA PROJEKTOV

1. 4. 202X – 15. 12. 202X

4. HODNOTENIE
›  HODNOTIACA SPRÁVA

Do 31. 1. 202X*

Z PARTICIPATÍVNEHO ROZPOČTU BOLI 
OD ROKU 2014 VYTVORENÉ MNOŽSTVO 
ZAUJÍMAVÝCH PROJEKTOV:

ROK 2014:
›  Vajnorské trhovisko
› Letné Open- air kino v Parku pod lipami
›  Vybudovanie doskokovej zóny pod preliez-

kami na ZŠ Kataríny Brúderovej

ROK 2015:
›  Interiérové vybavenie pre miestnu knižnicu

ROK 2016
›  Zakúpenie bočných a zadných závesov (vý-

krytov) do Domu kultúry Vajnory pre po-
treby miestnych spolkov a pre potrebu 
usporiadania rôznych koncertov pre deti 
a dospelých

›  Zakúpenie interiérového vybavenia pre 
miestnu knižnicu, druhá etapa výmeny re-
gálov

ROK 2017:
›  Vytvorenie pitnej fontány na detskom ih-

risku
›  Kultivovaný prístup k Vajnorským jazerám 

od nadchodu pri ŽST Vajnory
›  Nové vybavenie na detské ihrisko

ROK 2018:
›  Workout ihrisko v areáli Alviano
›  Ochranná sieť medzi hádzanárskym a volej-

balovým ihriskom
›  Doplnenie javiskovej techniky do Domu kul-

túry Vajnory, svetelnej a zvukovej aparatú-
ry, dorobenie zvukovej réžie

ROK 2019:
›  Nové hracie prvky na ihrisku Koniarkova
›  Zkultivovanie zberného hniezda (estetické 

ohradenie) na ul. Tomanova
›  Odhlučnenie sál v DK Vajnory

ROK 2021:
›  Výsadba stromov do mobilných kontajnerov
›  Cyklostanovisko (umiestnenie servisných 

cyklostojanov)
›  Turistická mapa obce

ROK 2022:
›  Nové pieskovisko na budúce detské ihrisko 

Šinkovské
›  Dopadová plocha pre deti v areáli ZŠ Kata-

ríny Brúderovej
›  Vytvorenie väčšieho zatieneného priesto-

ru na detskom ihrisku Koniarkova pomocou 
výsadby stromov alebo iného riešenia

ROK 2023:
›  Domček so šmykľavkou na detské ihrisko na 

Príjazdnej v lokalite Šinkovské
›  Vybudovanie vodnej steny v Parku pod lipami
›  Voskotopka nerezová s plynovým horákom 

na 10 – 20 rámikov na získavanie vosku zo 
včelích plastov do obecnej včelnice

Tento rok bola z participatívneho rozpočtu postavená vodná stena v Parku pod lipami 

na osvieženie v horúcich letných mesiacoch

WWW.VAJNORY.SK
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Psí majster Slovenska 
z Vajnor

Text: Viktória Vanerková

Snímky: Hana Leisser (1), 

Roman Nemesszeghy (2, 3), 

Viktória Vanerková (4)

Príbeh malého šteniatka Annie 
začal pred 4 a pol rokom. V rodine 
sme plánovali, že bude len 
milým domácim spoločníkom. 
Výber plemena nebol náhodný. 
Po starostlivom zvážení sme zvolili 
šeltiu pre jej inteligenciu a veselú, 
aktívnu povahu.

K
  psiemu športu agility nás doviedla 

jej učenlivosť a  chuť všade nasledo-

vať svojho ľudského spoločníka. Mali 

sme šťastie, že sme sa dostali k skvelej tré-

nerke Beáte Podobnej do  psej haly RSDC 

v Pezinku. Agility je šport, pri ktorom pes 

navádzaný psovodom prekonáva prekážky 

(skokové, zónové a slalom) v čo možno naj-

kratšom čase.

Hoci začiatky boli náročné, vytrvali sme. 

Snaha priniesla ovocie. Od  septembra sa 

Annie môže pýšiť titulom majster Sloven-

ska v  agility 2023. Okrem individuálneho 

úspechu sa nášmu 4-člennému tímu po-

darilo umiestniť sa na 1. mieste aj v súťaži 

družstiev. Majstrovstiev Slovenska sa zú-

častnilo spolu takmer 170 pretekárov zo 6 

krajín.

Od minulého roka je toto malé psíča aj sú-

časťou slovenskej agility reprezentácie, 

dvakrát sa zúčastnila majstrovstiev Európy 

a raz majstrovstiev sveta. Tam si v  jej veľ-

kostnej kategórii spomedzi 78 pretekárov 

z celého sveta vybehala krásne 19. miesto. 

Obe tieto podujatia sú vrcholmi každej 

agility sezóny. Stretávajú sa na nich stov-

ky najlepších psích športovcov a  psovo-

dov zo sveta – od Ameriky, Južnej Afriky až 

po Japonsko. Je to zároveň možnosť spo-

znať nových ľudí a vymeniť si s nimi cenné 

rady a skúsenosti. 

Výsledky na papieri sú síce pekné, no neve-

nujeme sa tomuto športu kvôli nim. Lepší 

je pocit zo spoločne strávených chvíľ a ra-

dosť v  psích očiach, keď sa môže venovať 

tomu, čo miluje. No ako s tým všetkým sú-

visia Vajnory? Som vďačná, že Vajnory po-

núkajú také skvelé možnosti, akými sú Vaj-

norské jazerá, letisko, polia a blízke lesy. Tie 

vytvárajú ideálne podmienky pre  aktívny 

a spokojný psí život. Z takéhoto príjemného 

prostredia potom môžu vychádzať nielen 

úspešní ľudia, ale aj šťastné a úspešné psíky.
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Text: Anna Lamperová

Snímka: archív

Na začiatku tohto príbehu bol pla-
gát – nenápadný, vkusný, stried-
my, ale výstižný, obsahoval všetko, 
aby upútal. Aby upútal tých, ktorí 
vedia, kto je Dušo Martinčok, tých, 
ktorí čítali jeho knihy alebo aspoň 
príbehy z knižky Niekto sa náj-
de. Pretože plagát oznamoval, že 
vo vajnorskej knižnici sa uskutoční 
beseda práve o tejto knižke a práve 
s jej autorom - mladým slovenským 
autorom – Dušom Martinčokom. 
Upútal teda tých, ktorí na knihy ne-
zanevreli, zostali im verní a dáva-
jú im prednosť pred ľahko a lacno 
predhadzovaným „umením“, ktoré 
chrlia novodobé médiá. 

U
pútal aj  členky Knižného klubu 

z  Chorvátskeho Grobu – Čiernej 

Vody, v  ktorom sa nedávno o  Mar-

tinčokovej knihe diskutovalo a svoj záujem 

spečatili hojnou prítomnosťou na besede.

Knižka – útla svojím objemom, ale bohatá 

obsahom – upúta rôzne vekové kategórie či-

tateľov. Je takmer zárukou, že každý si v nej 

nájde svoju obľúbenú postavu a opisované 

vzťahy, úvahy, situácie mu navodia spomien-

ky plynúce z  vlastného života. Veď každý 

niekde vyrastal a vyrástol, každý mal a má 

svojich blízkych či spolupútnikov, ktorí for-

movali a  formujú jeho osobnosť. Často to, 

žiaľ, nie sú uponáhľaní vlastní rodičia s iný-

mi preferenciami ako je existencia a výcho-

va vlastných detí, starostlivosť o ne. Ale ak 

majú mladí to šťastie, že sa na  formova-

ní ich osobnosti podieľajú obetaví prísluš-

níci staršej generácie, môže sa povedať, že 

sa narodili pod šťastnou hviezdou. Môžu to 

byť rodičia, starí rodičia, učitelia, dobrí suse-

dia a všetci, ktorí vedia odovzdať zo seba to 

najlepšie, čo v nich je. Zároveň od mladých 

príjmu dávku energie, vitality, elánu, chuť 

naučiť sa niečo nové, obohacujúce. Tak ako 

mladý hrdina v Martinčokovej knihe, ochu-

dobnený o prežívanie detstva v kruhu zdra-

vo fungujúcej a milujúcej rodiny, nachádza 

priestor na priateľstvo a emocionálne zblí-

ženie so staršou obyvateľkou domu. Spájajú 

ich bežné ľudské témy a vďaka tomuto zväz-

ku sa medzigeneračný dialóg a medzigene-
račná komunikácia či medziľudský vzťah 

preplietajú ako leitmotív celým dejom knihy 

a vťahuje doň ostatné postavy z príbehov.

Je známe tvrdenie, že úroveň spoločnosti sa 

posudzuje podľa toho, ako sa dokáže posta-

rať o seniorov. O tých, ktorí takzvane už nie 

sú prínosom pre spoločnosť. Dramaticky sa 

však dnes opomína bohatstvo ducha, kto-

rým seniori disponujú! Oddávna v prirodze-

ných ľudských spoločenstvách hrali seniori 

dôležitú úlohu pri odovzdávaní a poskyto-

vaní múdrych rád, skúseností, pomocných 

rúk. Akoby sme v  dnešnom uponáhľanom 

svete zabudli, že sa v senioroch skrýva často 

nevyužitý potenciál možností spoluúčas-

ti na  výchove mladej generácie a starostli-

vosti o ňu. Navyše, seniori sa nikam neponá-

hľajú, čas merajú vlastným meradlom. Vedia 

z  vlastných skúseností, aký je vzácny, spo-

maľujú ho rozvážnym posudzovaním hod-

nôt, jeho zmysluplným využitím, pretože 

najdrahší čas je ten zbytočne premárnený!

Medzigeneračná komunikácia či medzi-
generačný dialóg je o zmysluplnom odo-

vzdávaní a  prijímaní, o  krásnej symbióze, 

o  vzájomnom obohacovaní! Ako sa mladí 

hrdinovia príbehov z Martinčokovej knihy 

intenzívne a vnímavo učia rozumieť svetu 

dospelých, tak niektorí dospelí nachádza-

jú v komunikácii s mladými priestor na vzá-

jomné duchovné obohatenie..K  medzige-

neračnému dialógu neodmysliteľne patrí 

jeho pozitívnyemocionálny obsah, spočí-

vajúci najmä v blízkosti človeka k človeku, 

v  ľudskosti. Niežeby stará mama nedoká-

zala reagovať na dobrú správu od vnúčaťa-

poslaním smejka alebo srdiečka.

Tá správna stará mama to dokáže, ale rad-

šej by si chcela vnúča privinúť, pohladiť, 

pripomenúť si jeho vôňu, ponúknuť mu čer-

stvo upečenú buchtu. A ten správny starý 

otec by radšej chlapsky potľapkal po  ple-

ci vnúča za  dobrú známku, privinul si ho 

k sebe a prípadne mu porozprával historic-

Príbehy sú chlebom duše

Niekoľko myšlienok o súčasnosti z besedy 
o knihe Niekto sa nájde.
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ký pôvod gesta so zdvihnutým palcom ale-

bo iné veci, ktoré sa v učebniciach nenachá-

dzajú, a učitelia na ne nemajú čas. A isto mu 

radi obaja porozprávajú príbehy zo svojho 

detstva, z mladosti, o  tom, ako sa žilo, čo 

robilo ľudí ľuďmi, ako málo stačilo, aby bol 

človek spokojný a  šťastný. A  pritom záro-

veň veľmi radi nasajú aj čo–to z dnešného 

moderného sveta mladých, aby im boli rov-

nocennými partnermi na rozhovory.

Dovoľte ukončiť tento príbeh, ktorý ani nie 

je príbehom, ale skôr klbkom úvah a myšlie-

nok, vyvolaných dielkom mladého sloven-

ského autora Duša Martinčoka a diskusiou 

o ňom, krásnou citáciou z knihy Do plaviek 
od slovenskej autorky Evy Borušovičovej:
„Príbehy sú chlebom duše. Chlebom každo-

denným. Príbehy sú všade okolo nás. Udr-

žujú nás pri živote, chránia pred  nákazou, 

nech už tou nákazou myslíme hocičo. Smú-

tok, zlobu, rezignáciu, osamelosť. Treba vyp-

núť televízory, odložiť telefóny a rozprávať 

sa medzi sebou. Ešte kým máme s kým... spá-

jajú nás a svietia ako svetlo... Tak svieťme.“

A v neposlednom rade nezabúdame ani na 

Cenu Čitateľov a čitateliek Anasoft  lite-
ra, o ktorej tradične rozhoduje čitateľská 

verejnosť v internetovom hlasovaní. Tento 

rok ju získal Dušan Martinčok, vyštudova-

ný právnik, ktorý sa niekoľko rokov venuje 

právnemu prekladu na Súdnom dvore EÚ v 

Luxemburgu, a to s debutovou knihou Nie-

kto sa nájde (OZ Zrejme, vlastným nákla-

dom). Dušan Martinčok je nominovaný aj 

na Cenu René – literárnu cenu gymnazis-

tov a stredných škôl.

O dotácie 
na budúci 
rok môžete 
žiadať do 
30. novembra
Mestská časť Bratislava-Vajnory 

podporuje každoročne zo svojho 

rozpočtu spolky a organizácie, ktoré 

pôsobia v mestskej časti.  Žiadosti 

pre rok 2024 je možné podávať do 

30. novembra 2023 (rozhodujúci je 

dátum doručenia). Viac informácií o 

podmienkach poskytovania dotácie 

ako aj tlačivá, nájdete vo VZN č. 

2/2023 zo dňa 21. septembra 2023 

o poskytovaní fi nančných dotácií z 

rozpočtu Mestskej časti Bratislava - 

Vajnory.

Plán poľovačiek 
na november – 
december 2023
›  1. 11. 2023 Spodné pole

›  9. 12. 2023 Vinohrady 

›  31. 12. 2023 Horné pole

Jubilanti
Senior klubu

KRIŠTOFIČOVÁ Viera
75 rokov, narodená 19. 9. 1948

GREBEČI František
75 rokov, narodený  3. 10. 1948

BARTOŠOVÁ Anna
75 rokov, narodená  4. 10. 1948

Srdečne blahoželáme!

Stretnutie vo vajnorskej knižnici nezostalo 
bez odozvy ani na facebooku. Prinášame 
niekoľko zaujímavých reakcií:
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Príbehy vajnorského ornamentu (18)
Ornament na cestách I.
Text: Elena Karácsonyová

Snímky: Gabriela Zemanová

Keď som rozmýšľala o téme „prí-
behu“ do tohto čísla Vajnorských 
noviniek, uvedomila som si, že Vám 
prinášam najmä príbehy predmetov, 
ktoré sa zachovali v domácnostiach 
alebo sa vrátili domov, a príbehy ich 
– ako inak – domácich autorov. Je to 
logické, tradičná kultúra a jej ucho-
vávanie sú naviazané najmä na re-
gión svojho pôvodu. Ale vajnorský 
ornament „nesedí“ len doma vo Vaj-
noroch a v ich blízkom okolí, ale veľ-
mi rád cestuje. A my ho ešte radšej 
– takpovediac – vyvážame a ukazu-
jeme, kde sa len dá.

O
statným väčším podujatím, kde sme 

prezentovali vajnorský ornament, 

bolo FOLK EXPO Slovakia 2023, 

ktoré sa konalo 8. a  9. septembra tohto 

roku v  priestoroch SĽUKu v  Rusovciach. 

Ide o projekt, ktorého cieľom je predsta-

viť klasické aj inovatívne prístupy k tradič-

nej ľudovej kultúre, vzdelávať, podnietiť 

dialóg o folklórnom priemysle, spájať fol-

klórne a nefolklórne komunity, ukázať mo-

derné formy nazerania súčasných umelcov 

na folklór, podporovať výmenu informácií 

a skúseností a využívať nové technologic-

ké možnosti v scénickom folklorizme, ako 

aj  pri ochrane, dokumentácii, prezentácii 

a  propagácii nehmotného kultúrneho de-

dičstva. Súčasťou podujatia sú scénické 

programy, výstavy, fi lmové projekcie, pred-

nášky, tvorivé dielne, koncerty, vedecká 

konferencia a prezentácia domácich i za-

hraničných inštitúcií, občianskych združe-

ní, jednotlivcov a komunít, ktoré sa zaobe-

rajú nehmotným kultúrnym dedičstvom.

Neboli sme s OZ Podobenka z Vajnor, s vaj-

norským ornamentom a  jeho autormi 

na  tomto podujatí po  prvý raz, zúčastnili 

sme sa aj  predchádzajúcich ročníkov. Veď 

to, čo robíme pri zachovávaní, dokumen-

tovaní a aj tvorbe ornamentu, napĺňa mno-

hé z cieľov tohto projektu. Našu tohtoroč-

nú účasť sme koncipovali podľa princípu 

samotného projektu – „staré verzus nové“. 

Vajnorský ornament na Folk Expo 2023

Vajnorskí umelci a ich práce Rozhovory

WWW.VAJNORY.SK
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Okrem tradičnej prezentácie „historických“ 

prác starších ľudových umelkýň, najmä kút-

nych plachiet, bábik a krojov, sme si pozvali 

niektorých súčasných vajnorských umelcov 

a predstavili diela, veci a vecičky, ktoré tvo-

ria. Erika Surányiová a Kristína Rožňovco-

vá prezentovali maľbu, Michal Dujsík vypa-

ľovaný ornament, Vierka Slezáková maľbu, 

výšivky a kraslice, Renáta Hrašková palič-

kovanie a kraslice, Danka Kadlicová a Elena 

Karácsonyová vyšívanie. V rámci prezentá-

cie prvkov zapísaných do Reprezentatívne-

ho zoznamu nehmotného kultúrneho de-

dičstva Slovenska sme porozprávali spolu 

s Gabikou Zemanovou nielen o samotnom 

ornamente, ale najmä o tom, akým spôso-

bom sa snažíme udržiavať kontinuálnosť 

vajnorského ornamentu, aby žil ďalej – nie-

len vo svojej historickej forme, ale tiež v mo-

dernom spracovaní a využívaní. 

Folk Expo je z  môjho pohľadu vynikajú-

cou platformou pre  získavanie kontaktov 

v  rámci širšej komunity inštitúcií i  jednot-

livcov zaoberajúcich sa ľudovou kultúrou. 

Stretli sme sa a vymenili si skúsenosti nie-

len so zástupcami inštitúcií, ale i s jednot-

livcami, ktorí sa venujú ľudovej kultúre. Zis-

tili sme, o aké informácie má záujem širšia 

verejnosť v  súvislosti s  ornamentom. Veľ-

kému záujmu sa tešili napríklad vajnorské 

„omaľovánky“, jedna pani učiteľka sa nám 

pochválila, ako ich využije aj na hodinách 

výtvarnej výchovy. A  aby to nebolo iba 

o „práci“ – súčasťou podujatia bol i medzi-

národný dom tanca – tanečné workshopy 

pre verejnosť, hudobné koncerty i  scénic-

ké predstavenia, výstavy, ochutnávky tra-

dičnej kuchyne – a  v  neposlednom rade 

i slávnostné vyhlásenie nových prvkov za-

písaných do  Reprezentatívneho zoznamu 

nehmotného kultúrneho dedičstva Sloven-

ska – skalickej mestskej reči a pukanského 

hrnčiarstva. 

Atmosféru tohto vynikajúceho podujatia 

Vám priblíži malá fotogaléria. A ďalšie blíz-

ke i ďaleké cesty vajnorského ornamen-

tu Vám priblížim v budúcom čísle Vajnor-

ských noviniek. 

Staré verzus nové

Pukanská keramika
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Text: Stanislav Bachleda

Snímky: archív rodín Slivkovej 

a Čarnogurskej

Keď som dostal tip na rozhovor 
pani Oľgou Slivkovou Čarnogurskou 
pre Vajnorské novinky, najprv 
som si vyhľadal adresu – Čierny 
chodník číslo 24, neďaleko rodiny 
populárneho operného speváka 
Martina Babjaka. Ako sa patrí, 
ohlásil som sa u jej vnuka Juraja 
a prostredníctvom neho sme si 
dohodli čas návštevy. Prijali ma 
srdečne. Zvlášť čiperná, rečná 
a bystrá 87 ročná pani Oľga, ktorá 
nečakala na prvú otázku a sama 
sa ujala rozhovoru. Ihneď jej bolo 
jasné, že sme krajania, lebo veď 
priezvisko Bachleda nemôže byť 
odinakiaľ ako z južnej alebo severnej 
strany Tatier. Tak, ako Čarnogurský. 
Pohodová atmosféra bola daná. 

„Ja som Oľga Mária Čarnogurská“, začala 

pani Oľga rázne. Narodila som sa v  roku 

1936 vo Vajnoroch v dome, ktorý ešte sto-

jí. Nepriniesol ma na svet bocian, ale rodi-

čia Vajnoráčka Kristína Čarnogurská, rode-

ná Fašungová, a chlapec spod Tatier, Pavol 

Čarnogurský (1908 – 1992), ktorý sa narodil 

v Malej Frankovej vo Vysokých Tatrách, čo 

je už na hranici s Poľskom. Po stredoškol-

ských učiteľských štúdiách študoval prá-

vo v  Prahe, lebo nechcel sa stať kňazom, 

ako to malo byť podľa rozhodnutia rodiny. 

Počas pražských štúdií v období prvej re-

publiky sa otec začal angažovať v politike 

aj s protičeskými názormi, za čo ho z Karlo-

vej univerzity vylúčili.

›  Ako sa uberala jeho ďalšia cesta?
Najprv začal učiť doma, lebo vtedy nemali 

učiteľa. Od jedného pána farára sa dozve-

del, že na Záhorí potrebujú učiteľa, tak za-

čal vyučovať v...., ale napokon sa k  nemu 

dostala informácia, že učiteľa potrebu-

jú aj  vo  Vajnoroch, tak mu pán farár po-

vedal, že vo  Vajnoroch je to výhodnejšie, 

lebo bude mať priamy vlak do  Bratislavy. 

O miesto však bol veľký záujem, a tak ho 

získal len vďaka príhovoru Andreja Hlin-

ku. Mamka bola tiež učiteľka, pochádzala 

z jedenástich detí známej vajnorskej Fašun-

govskej rodiny. Ešte ako šesť či sedemroč-

ná našla básničku Šuhaj spod Tatier, a tak 

vyhlásila, že sa vydá len za mládenca spod 

Tatier, hoci vraj mala vo Vajnoroch až se-

demnásť pytačov.

Keď už som ja bola učiteľkou na  Žitnom 

ostrove, počas vianočných prázdnin sa zja-

vil šikovný goral, ktorý bol učiteľom vo Vaj-

noroch, a keďže spĺňal podmienku, že môj 

vyvolený musí mať modré oči, svetlé vla-

sy, tatranský pôvod a  okrem toho pekné 

priezvisko, ktoré budú nosiť naše deti, tak 

som sa rozhodla pre Pavla Čarnogurského. 

Vtedy som netušila, že toto meno spôsobí 

problémy celej rodine. 

›  Vajnorskí pytači nemali šancu uspieť. 
Ako v tom čase vyzeralo vaše rodisko?

Vajnory prvej republiky sa veľmi nelíšili 

od ostatných podobných sídiel, aj keď mali 

svoju pomerne slušnú infraštruktúru, vďa-

ka ktorej boli dobre zásobené, a  tak Vaj-

noráci mohli svoje produkty, najmä víno, 

vyvážať do  Bratislavy i  širokého okolia. 

Po ulici v tom čase prešlo za dlhý čas jed-

no auto, zato sa hojne prechádzala hydina, 

pri  domoch boli betónové válovy, v  kto-

rých sa napájal statok. To sme si však ne-

uvedomovali, lebo takto to bolo nielen 

u nás. Ba povedala by som, že Vajnory boli 

na tom lepšie ako inde. 

›  Ale vráťme sa do  vašej mladosti, keď 
ste začali chodiť na gymnázium.

Keďže môj otec bol počas Slovenského 

štátu poslancom Slovenského snemu, ne-

mohli sme študovať na  stredných ani vy-

sokých školách. Práve som končila štvrtú 

triedu na základnej škole a chcela som ísť 

na strednú, no v Bratislave sa nenašla ško-

la, v ktorej by ma prijali. Keď nám po vojne 

vrátili územia južného Slovenska, o  ktoré 

sme Viedenskou arbitrážou prišli, otvorili 

Hovoríme s učiteľkou a prekladateľkou 
pani Oľgou Slivkovou Čarnogurskou 

Môj manžel musí byť šuhaj 
spod Tatier

Oľga Slivková Čarnogurská
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sa na nich opäť slovenské školy, tie však ne-

mali dostatok žiakov. Túto situáciu sme vy-

užili a riaditeľ gymnázia v Galante ma prijal. 

›  V Galante ste aj maturovali?
Nie, tam som nematurovala, ale trochu sa 

vrátim späť. Mohla som mať tak sedem – 

osem rokov, keď ponad Bratislavu prelietali 

americké bombardovacie lietadlá. Spočiat-

ku bolo pre nás zaujímavé sledovať z rov-

nej strechy, ako bombardéry zanechávajú 

za  sebou biele pásy kondenzovanej pary, 

lebo spojenci Bratislavu ešte nebombar-

dovali. No v noci sme celkom dobre videli, 

ako horí Viedeň, ktorá bola súčasťou Ne-

mecka. Dokonca z Petržalky mierili na Bra-

tislavu kanóny, takže sídlo vlády, nazývané 

aj vládna budova (dnes budova Filozofi ckej 

fakulty UK na dunajskm nábreží), bolo ľah-

ko viditeľným cieľom. Napriek neľahkému 

obdobiu sa šírili medzi ľuďmi aj vtipy, ako 

napríklad ten, že keď sa zavolalo zo  Sta-

rého mosta na  petržalskú stranu: „ako ti 

je, Rakúsko“, od susedov bola počuť ozve-

na „...úzko, úzko, úzko“. O čosi neskôr, keď 

bola bombardovaná už aj Bratislava a bý-

vať v meste nebolo bezpečné, sme sa pre-

sídlili do Tatier, do rodiska môjho otca, Ma-

lej Frankovej, za Spišskou Magurou.

›  Vrátim sa ešte ku  gymnaziálnym ro-
kom. V Galante ste pokračovali?

Nie, bolo mi smutno za  horami, za  Tatra-

mi, a  tak som pokračovala v  Kežmarku, 

aj keď na spolužiakov či tamojších obyva-

teľov nemôžem povedať krivé slovo. Kež-

marskí študenti boli menej nedisciplinova-

ní, dosť blázniví. Každý víkend som chodila 

do  „Frankovky“, ako sme rodisku môjho 

otca hovorili. Raz, bolo to cez  vianočné 

prázdniny, prišli do  Frankovej traja praž-

skí študenti, neskorší fi lmoví režiséri Mar-

tin Slivka a Edo Grečner, s mladou kanad-

skou Slovenkou Marienkou Morháčovou, 

ktorá v Prahe študovala balet. Na kežmar-

skom gymnáziu som aj zmaturovala. Mar-

tin Slivka sa neskôr stal mojím manželom 

a dodnes neviem, či to nebolo pre tú peknú 

chalupu, ktorú sme mali na Frankovej, ako 

sa to spieva aj v Predanej neveste.

›  Rodičia súhlasili s  vaším vzťahom 
s mladým fi lmárom?

Z  rozprávania vedeli, že je to slušný mla-

dý muž, ale jednoduché to nebolo. Ja som 

sa horko–ťažko dostala na štúdium na pe-

dagogickú fakultu v  Bratislave. Môj milý 

naliehal, aby sme sa zobrali, ale otec roz-

hodne povedal, že vziať sa môžeme, až 

keď doštudujem. Lenže my sme o manžel-

stve už vážne uvažovali. Aby sme predišli 

možným výhradám, tajne sme sa zosobá-

šili civilným obradom, čo však pre naše ro-

diny nebolo dostatočným záväzkom. Keď 

sme náš sobáš oznámili, iná cesta už nebo-

la, a  tak moji i manželovi rodičia súhlasili 

s  podmienkou cirkevného sobáša. Musím 

pripomenúť ešte jednu udalosť. Už som 

mala takmer ukončené štúdium, týždeň 

pred  štátnicami na  pedagogickej fakulte 

ma jednoducho vyhodili. Lenže manžel sa 

šiel sťažovať „kádrovákovi“, ktorého ne-

pochybne dostatočnými argumentmi pre-

svedčil, aby ma vzali späť. Vyčítal mu, že 

ma prenasledujú kvôli môjmu otcovi.

›  Keďže ste vzdelaním učiteľka, pokra-
čovali ste v pedagogickej práci?

Bola to samozrejmosť. Nie ako to v mnohých 

prípadoch býva teraz, že absolventi s peda-

gogickým vzdelaním sa nestanú učiteľmi, 

hoci ich máme nedostatok. Začas som učila 

vo Vajnoroch, v súčasnej cirkevnej škole, ne-

skôr na Dunajskej ulici v Bratislave (dnešné 

gymnázium s maďarským vyučovacím jazy-

kom, pozn. red.). Okrem toho som napísa-

la aj  učebnice nemčiny, ktoré ocenili a  po-

užívali dokonca aj v Čechách. Dokonca ma 

vyslali na  medzinárodné kurzy do  východ-

ného Nemecka, do Weimaru, a na počudo-

vanie i  do  západonemeckých Brém. Bolo 

to aj  vďaka môjmu úspešnému manželovi. 

(Prof. PhDr. Martin Slivka, CSc. (1929 – 2002) 

bol významný slovenský dokumentarista, 

režisér, scenárista a  vedec etnograf, pozn. 

red). Krátko pred  dôchodkom ma na  jazy-

kovej škole na Palisádoch v Bratislave zvolili 

za riaditeľku. Trvalo to však len rok, lebo ja 

som túto funkciu nechcela robiť.

›  Ako si spomínate na svojich žiakov?
Mala som svojich vajnorských žiakov rada. 

Bola to, a som presvedčená, že je tomu tak 

i v súčasnosti, taká osobitá spoločnosť s ty-

pickým tunajším naturelom. Nemali radi, 

keď som ich vyvolávala len podľa priezvis-

ka ako sa to bežne robieva. Žiadali ma, aby 

Pôvabná Vajnoráčka

Čerstvá pani učiteľka
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to bolo aj krstným menom. Jeden zo žiakov 

vstal a povedal, pani, vlastne vtedy súdruž-

ka učiteľka, ale mňa aj  krstili. Niektorým 

mladým z  bohatej obce Vajnory sa nech-

celo veľmi venovať štúdiu, lebo, ako tvrdili, 

museli by poslúchať šéfov. Ako bohatí gaz-

dovia boli slobodní. Samozrejme, že bolo 

nemálo takých rodákov, ktorí vyštudovali 

aj vysoké školy a stali sa z nich známe osob-

nosti. Vo Vajnoroch okrem známych rodín 

ako Nadasdi(y), Fekete, Fašung, Farkaš, Ze-

man, Takáč, Grebeči, Bednár, Vlček, Šandor 

žili a  žijú aj  predkovia Chorvátov, ktorých 

ako dobrých bojovníkov povolal cisár Žig-

mund chrániť hrad a mesto. Keď počujete 

priezviská ako Vlašič, Krištofi č, Sobolič, Ši-

monovič, Benčič, Jurkovič a ďalšie, ktoré sa 

vyskytujú vo Vajnoroch i okolitých obciach 

a  dnes už na  celom Slovensku, zistíte, že 

patria k popredným osobnostiam. Slovom, 

vedia sa presadiť.

›  Aký je váš vzťah k Vajnorom?
Vynikajúci. Úžasný. Ako som už v  úvode 

povedala, som rodená Vajnoráčka a  som 

na  to hrdá, veď som tu mala tety, ujov 

a  46  bratrancov a  sesterníc. S  tetkami 

som chodievala popri svojej práci aj do vi-

nohradov robiť, ale ženy tam chodievali 

do potokov aj prať. V batohoch nosili špi-

navú bielizeň a keď cez obed ostatní drie-

mali, odpočívali, ony v potoku prali, vyve-

sili bielizeň na „šnôru“ a večer bola suchá. 

Keď sa vracali domov, okrem vypratej bie-

lizne niesli aj  plné koše ovocia. Vajnorské 

ženy boli vždy veľmi silné, obetavé. Jedna 

zo žien dostala vo vinohrade pôrodné bo-

lesti. Utekala ešte také tri kilometre domov 

a  pod  bránou porodila syna. Obdivujem 

Vajnorákov aj preto, že rodina pre nich zna-

mená v živote mnoho a príznačné pre nás 

je, že si udržiavame silné puto a  vzťahy. 

Aj v ťažkých časoch vojny si nielen príbuz-

ní, ale i  všetci Vajnoráci vzájomne pomá-

hali potravinami, ovocím, zeleninou, ale 

aj  vínom či poživňou pre  statok a  poľno-

hospodárskymi plodinami.

›  Bývate vo  Vajnoroch na  ulici Čierny 
chodník. Prečo sa tak volá?

Už som spomínala, že kedysi vyzerali Vaj-

nory ináč ako dnes. Ani cesta na železnič-

nú stanicu nebola dláždená, bol to len 

chodník cez  močiare, a  tak najmä školáci 

a študenti chodili zablatení. Komusi prišlo 

na um, že by sa to dalo nejako vyriešiť a za-

šli za  železničným úradníkom, ktorý bol 

Vajnorák, s požiadavkou niečo s tým spra-

viť. Prostredníctvom neho železnica daro-

vala vagón čiernej škváry, ktorou študenti 

posypali chodník. Odvtedy sa to volá čier-

ny chodník a  názov ulice vedúcej pôvod-

ným smerom rovnako ostal Čiernym chod-

níkom. Študenti si dokonca privyrábali 

aj  lámaním kukurice, ktorá bola vysadená 

od konca obce až po stanicu.

›  Narodili ste sa a žijete celý život vo Vaj-
noroch. Pôsobili ste však aj v Bratisla-
ve. Nechceli ste bývať vo veľkom mes-
te?

Veru nie. Je to síce hlavné mesto krajiny, 

ale mňa život v ňom nelákal. Môj otec dlho 

pôsobil v  Bratislave, dokonca už vtedy, 

keď sa ešte často používalo pomenovanie 

Pressburg či Pozsony. Raz sme sa s mojím 

bratom Ivanom sporili o Edvardovi Benešo-

vi a on mi povedal, že ak ho aj nemám rada, 

musím uznať, že mal zásluhu na tom, aby 

sa počas Parížskej mierovej konferencie 

rozhodlo, že Bratislava pripadne Českoslo-

vensku. Maďari sa jej totiž nechceli vzdať, 

lebo ešte aj pár rokov po vzniku prvej ČSR 

v  nej žila veľmi silná maďarská komunita. 

Traduje sa príhoda, že počas spomínanej 

parížskej konferencie padla otázka, kde sa 

tá Bratislava vlastne nachádza. Istý pán, 

člen delegácie, vraj vtipne podotkol: „Bra-

tislava? Tá sa predsa nachádza pri  Vajno-

roch“. Takže radšej sme zostali žiť vo Vaj-

noroch, „známejších vo  svete“ ako naše 

hlavné mesto. Ale to berte skôr ako nad-

sádzku. Napokon by som si zaželala len 

jedno: „Daj ma Bože, kde chceš, len ma ti-

cho polož!“, ako hovoria Vajnoráci. A mne 

to On splnil. Vďaka mu za to! 

Vajnory boli a  sú niekoľko storočí zná-

me okrem charakteristického kroja a  zdo-

benia originálnym ornamentom aj  svojím 

povestným vínom, ktoré sa údajne vyvá-

žalo aj na anglický kráľovský dvor. Ale prí-

slušnosť k Vajnorom nie je určená len dob-

rým vínkom, ale najmä príjemnými ľuďmi. 

A tak niet divu, že tí, ktorí sa tu narodili, ale 

aj mnoho iných, ktorí sa tu usadia, dlhšie či 

kratšie tu žijú, nájdu príjemný domov.Súrodenci – z ľava sedia Pavol a Ján, stoja Oľga, Ivan, Marína

Skauti, Oľga druhá z prava
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Text: Božena Zemešová 

a Anna Bednáriková, členky VOS

Snímky: archív

Myšlienka stretnutia vajnorských 
folkloristov všetkých generácií 
dozrievala už dlhšie. Vajnorský 
okrášľovací spolok ako nositeľ 
tradícií, ktorý sa snaží o uchovanie 
a rozvíjanie kultúrneho dedičstva 
je pokračovateľom folklórnych 
tradícií. Príležitosťou bola aj 20 
ročná spolupráca pod vedením 
Ivana Štelára, ktorý sa aj stal 
neskôr predsedom spolku.

V
ajnorský okrášľovací spolok, s  pod-

porou MČ Bratislava-Vajnory pozval 

na  „Stretávku vajnorských folkloris-

tov všetkých generácií“ na  nedeľu 8. ok-

tóbra 2023 v  Dome kultúry Vajnory. Prišli 

speváci, hudobníci, dychovkári, taneční-

ci, čipkárky, vyšívačky, maliarky ornamen-

tov ale aj sympatizanti folklóru, ktorí žijú 

vo Vajnoroch a mali chuť pridať sa k vajnor-

ským folkloristom. Všetci boli srdečne víta-

ní. Potešili nás aj čipkárky zo Šenkvíc v ich 

krásnych krojoch. Bola nás plná veľká sála.

V  úvode zahrala Vajnorská dychovka, prí-

tomných privítal predseda spolku Ivan Šte-

lár a  podujatím sprevádzal František Gre-

beči. Ten si pamätá bohatú históriu nielen 

vajnorského ľudového umenia ale aj dychov-

ky. Potešila aj prítomnosť starostu Michala 

Vlčeka, ktorý prišiel napriek vyhlásenej mi-

moriadnej situácii v  Bratislave. Okrem sta-

rostu sa k slovu dostali aktuálni aktívni ší-

ritelia folklórneho bohatstva Vajnor. Gabika 

Zemanová za oz Podobenka, ktorá sa aktív-

ne venuje veľmi záslužnej činnosti – učí fol-

klórnym tradíciám naše najmenšie deti. Sil-

né zastúpenie mala aj Vajnorská dychovka, 

nezabudli sme ani na najstaršieho žijúceho 

kapelníka Titusa Pilného. V  skladbe piesní 

sme zaspomínali aj na veľkého priekopníka 

a nestora vajnorských piesní Ondreja Dema.

Program pokračoval tanečným blokom 

Vajnorskej dychovky, kde sme si zatanco-

vali tradičné vajnorské tance mazurka aj Ja 

pan čardáš. Po skonceni programu sa rozo-

zvučala harmonika a  rozospievala sa cela 

sala. Vela sa spievalo, spomínalo sa na sta-

ré pribehy, presne tak, ako to na  stretáv-

kach býva. Veľká vďaka patrí tým, ktorí 

pomohli podujatie zorganizovať. MČ Bra-

tislava-Vajnory poskytla sálu aj pár litrov 

vína, PD Vajnory sponzorovali podujatie 

ovocnou šťavou na  každý stôl a  vynika-

júcim vínkom Pesecká leánka. Veľká vďa-

ka patrí aj oz Via Vitis, ktoré sa postaralo 

o  ponuku pestrých vajnorských vín. Oso-

bitná vďaka patrí všetkým tým, ktorí pri-

niesli rôzne dobroty, s ktorými sa podelili 

na všetkých stoloch.

Čo bolo cieľom stretávky? Nielen spomí-

nanie na  predošlé časy, ale najmä pozva-

nie medzi naše rady. Speváci, hudobníci, 

tanečníci, ale aj nádejné paličkárky či vyší-

vačky, neváhajte a oživte naše rady. Stre-

távame sa každý pondelok v čase 19,00 – 

21,00 hod a paličkárky každý utorok v čase 

14,00 – 16,00 hod. v DK Vajnory. Vajnorský 

folklór je unikátny nielen svojou krásou, 

ale najmä tým, že vo Vajnoroch stále žije, 

tešíme sa na  vás. Stretnutie folkloristov 

bolo prvé, no verime, že nie posledné. Tak 

dovidenia o rok priatelia folklóru. 

Ďakujeme Vám. 

Stretnutie vajnorských 
folkloristov
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Text:  V. Fekete: Prešporská obec Vajnory 

(kronika)

Predchádzajúce pokračovanie citova-
nia vajnorskej kroniky nás previedlo 
významnejšími i bežnými udalosťa-
mi a činnosťami obyvateľov Vajnor. 
Na povestné zabíjačky sa tešili mladí 
i starí, najmä deti, ktoré okrem slo-
bodnejších chvíľ, keď dospelí mali 
veľa práce, dostatočne využili aj mož-
nosť potešiť sa z dobrého jedla a ko-
munikácie s ostatnými, najmä keď 
mali možnosť prísť k odmene za vý-
služku rodine či susedom. Aj keď sa 
tieto udalosti každoročne opakova-
li, vždy mali nádych výnimočnosti, 
ale aj zbližovania sa a porozumenia.

N
už a už sme v  tomto storočí (dvad-

siatom, pozn. red.), keď Vajnory, ako 

bolo už predtým spomínané, majú 

veľmi dobré komunikačné spojenie jak ces-

tou, tak železničnou premávkou. Získava-

jú aj väčší spoločenský a hospodársky vý-

znam. Obec sa začína rozširovať pribúdajú 

nielen obyvatelia, ale aj nové domy. Staré 

schátralé drevenice sa rúcajú, aby v rámci 

výstavby uvoľnili miesto novším domom 

poväčšine už z tehál a na betónových zá-

kladoch.

Všimnime sa(i) najprv však populáciu oby-

vateľstva koncom (devätnásteho, pozn. 

red.) a začiatkom tohto (dvadsiateho, pozn. 

red.) storočia, i keď niektoré predchádza-

júce roky boli poznačené úbytkom oby-

vateľstva. Ak porovnávame s rokom 1869, 

keď mali Vajnory 1 215 duší v roku 1880 síce 

len o 71 viacej, t. j. 1 286, ale v roku 1890 už 

dokonca 1 544 obyvateľov.

Na prelome 19. storočia pri  súpise osôb 

a  domov v  roku 1900 mali Vajnory 244 

domov 1 769 obyvateľov a v  roku 1910 už 

1 863. Z toho bolo Slovákov 1 761, Nemcov 

10 a Maďarov 92.

Začiatkom tohto storočia (dvadsiateho) sa 

spomína, že v obci sa nachádza železničná 

stanica, telegraf a pošta. Súčasným veľkým 

boháčom bol Móric Sprinzl, ktorý tu pred-

tým odkúpil od  bratislavskej rady kaštieľ, 

pozemky a zároveň si zriadil aj liehovar. Ďa-

lej mala obec okrem výčapu a výseku mäsa 

aj obchod miešaným tovarom, ktorý patril 

obchodníkovi Ignácovi Lobpreisovi.

O celoobecné záležitosti sa tak ako aj v mi-

nulosti starala obecná rada na čele s rych-

tárom už tzv. politická obec, okolo ktorej 

sa sústreďoval hospodársky život obce. 

A ako vyzerali Vajnory v tom čase podľa zá-

stavby domov? Nuž keď by sme šli podľa 

starého očíslovania domov, tak domy bo-

lo(i) prevažne rozložené na  terajšej Roľ-

níckej (Hlavnej) ulici a  to smerom po  ľa-

vej strany(e) od  Bratislavy od  kaplnky 

sv.  Jána Nepomuckého až po  kríž Nakon-

cových, kým z druhej strany opačne po te-

rajší Čierny chodník. Potom tu boli domy 

aj na Novej ulici (Baničova), Sprinzlov ma-

jer a okolia zastavané strážnymi domčeka-

mi, patriace železničnej stanici.

V  tej dobe bolo očíslovanie domov tak, 

že čo dom, to domové číslo. Len neskor-

šie v rámci dedenia a prestavby a prístav-

by bytových jednotiek tieto pôvodní maji-

telia menili lomeným číslom, a tak sa stalo, 

že v  niektorých neskorších štatistických 

údajoch sa uvádza nesprávne vyšší počet 

a  stav budov aký bol. Preto uvediem po-

čet a stav domov podľa súpisu osôb a tým 

aj  domov z  roku 1900, ktorý stav trval 

takmer 50 rokov.

Číslo 1 – Fašung Michal a  Krištofi č Filip, 2 

– Krištofi č Ján, 3 – Turanič Jozef a Múčka 

Martin, 4 – Fekete Ján a Jozef, 5 – Žiška Ju-

raj, 6 – Borečková Mária a Zeman Michal, 

7 – Múčka Karol, 8 – Hlavatý Ján, 9 – Ze-

man Michal, 10 – Hubáček Tomáš, 11 – Vi-

táloš Martin, 12 – Vitáloš Štefan, 13 – Ze-

man Štefan, 14 – Vitáloš Martin, 15 – Srna 

Jozef, 16 – Nádaždy Ján 17 – Múčka Šte-

fan, 18 – Zeman Ján, 19 – Žiška Štefan, 20 

– Fekete Pavol, 21 – Fekete Ján, 22 – Brú-

der Martin, 23 – Krištofi č Michal, 24 – Vlček 

Tmáš, 25 – Fašung František, 26 – Zeman 

Ján, 27 – Zeman Jozef, 28 – Brúder Štefan, 

29 – Zeman Ján, 30 – Fašung Ján, 31 – Brú-

der Štefan, 32 – Žiška Ján, 33 – Belaj Matej, 

34 – obecný dom, 35 – Belaj Ján, 36 – Kriš-

tofi č Ján, 37 – Vitáloš Ján, 38 – bez mena, 

39 – Hlavatý Štefan, 40 – Matula Pavol, 41 

– Belaj Juraj, 42 – Vlašič Pavol, 43 – Fekete 

Ondráš, 44 – Matula Michal, 45 – Matula 

Štefan, 46 – Zeman František, 47 – Krišto-

fi č Štefan, 48 – Krištofi č Jozef, 49 – Belzár 

Pavol, 50 – Darovec Jozef, 51 – Kulmár Ján, 

52 – Belaj Ján a Tomáš, 53 – Jajcaj Florián 

a Antalic Tomáš, 54 – Fekete Filip a Nádaž-

dy Štefan, 55 – Panák František, 56 – Stach 

Štefan (hostinec), 57 – Belaj Jozef, 58 – Hla-

vatý Michal, 59 – Sarka Peter, 60 – Jander-

la Ján, 61 – Vitáloš Ján, 62 – Belaj Lorenz, 

63 – Zeman Franrišek, 64 – Zeman Ján, 65 

– Čík Štefan a Zeman Štefan, 66 – Jaslov-

ský Ján a Fašung Juraj, 67 – Fekete Ignác, 

68 – Nádaždy Ján a Vlček Jozef, 69 – Gažo 

Martin, 70 – Šandor Pavol, 71 – Srna Jakub, 

72 – Zeman Ján a Hlavatý Matej, 73 – Belaj 

Ján, 74 – Brúder Ján, 75 – Jaslovský Pavol, 

76 – Jajcajová Dorota, 77 – Pilný Jozef, 78 

a 79 – Nádaždy Filip a Ján, 80 – Zeman Ján, 

81 – Svitnič František, 82 – Benčič Ján, 83 – 

Polák Martin, 84 – Zeman František, 85 – 

Rybár Tomáš a Fašung Matej, 86 – Zeman 

Ján, 87 – Vitáloš Ján, 88 – Jánošík Jozef, 89 

– Zeman Štefan, 90 – Fašung Štefan, 91 – 

Fašung Tomáš, 92 – Darovec Štefan (medzi-

tým pastierňa), druhá strana ulice naproti, 

93 – Škvorec Pavol, 94 – Bednár Michal, 95 

– Takáč Pavol, 96  – Čík Jozef, 97 – Kudr-

náč Florián a Hržič Martin, 98 – Srna Filip, 

99 – Pilný Štefan, 100 – Fašung Jozef, 101 

– Janderla Jakub, 102 – Takáč František, 

103 – Vitáloš Ján, 104 – Fekete Martin, 105 

– Brúder Štefan, 106 – Zeman Tomáš, 107 

– Brúder Ján, 108 – Benčič Filip, 109 – Ze-

man Lukáč, 110 – Panák Ján, 111 – Nádaždy 

Štefan, 112 – Benčič Ján, 113 – Fekete Ma-

tej, 114, 115 – Krištofi č Štefan, 116 – Krišto-

fi č Ján, 117 – Jaslovský Ján a  Ježo Michal, 

118 – Jurkovič Ján, 119 – Hlavatý Ján, 120 – 

Srna Ján, 121 – Vlašič Štefan, 122 – Bednár 

Ján, 123 – Zeman Jozef a Pavol, 124 – Brú-

der Matej, 125 – Zeman František a Tomáš, 

126 – Nádaždy Filip a Fašung Michal, 127 Ze-

man Jozef, 128 – Zeman Jozef, 129 – Grebe-

či Martin, 130 – Grebeči Martin, 131 – Bajbár 

Štefan, 132 – Fekete Štefan, 133 – Nádaždy 

Lorenz, 134 Nádaždy Ján, 135 – Fekete Fran-

tišek, 136 – Fekete Ján a Fašung Štefan, 137 

– Zeman František a Fašung František, 138 

– Panák Ján, 139 Brúder Ján, 140 – Zeman 

Štefan, 141 – Srna Ján, 142 – Belaj Štefan, 

143 Panák Ján, 144 – Belaj Ján a František, 

145 Belaj Ignác, 146 – Zeman Ján, 147 Žiška 

Jozef a František, 148 – Hlavatý Martin, 149 

– Hlavatý Štefan, 150 – Orth Ján, 151 – Vlček 

Martin a Leška Jozef, 152 – Fekete Michal, 

153 – Vlček Ján, 154 – Zeman Ján, 155 – Srna 

Martin, 156 – Nádaždy Matej, 157 – Anta-

lic Ján, 158 – Nádaždy Pavol a Krištofi č Pa-

vol, 159 – Mažárek Ján, 160 – Bajbár Matej, 

Čo hovorí kronika Prešporská 
obec Vajnory (19)
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161 – Polák Jozef, 162 – Zeman Martin, Žiš-

ka Štefan, 163 – Fašung Jozef, 164 – Nádaž-

dy Pavol, 165 – Panák František, 166 – Ze-

man Jozef a Štefan, 167 – Zeman Jozef, 168 

– Janderla Michal a Slezák Michal, 169 – Ze-

man Matej, 170 – Čík Ján a Jajcaj Ján, 171 – 

Fekete Jozef, 172 – Grebeči Ján, 173 – Bareč-

ka Martin a Múčka Štefan, 174 – Fekete Ján, 

175 – Brúder Štefan, 176 – Zeman Štefan, 

177 – Antalic Michal, 178 – bez  mena, 179 

– Vlček Pavol, 180 – Šándor Filip, 181 – Leš-

ka Martin, 182 – Nádaždy Jozef, 183, 184 – 

Nádaždy Ján a Fašung Ján, 185 – Polák Šte-

fan, 186 – Glonec Filip, 187 – Benčič Martin, 

188 – Benčič Martin, 189 – Panák Matej, 190 

– Benčič Martin, 191 – Múčka Matej, 192 – 

Zeman Ján, 193 – Bednár František (koniec 

obce a začína sa Novou ulicou), 194 – Pa-

nák František, 195 – Fekete Ján, 196 – So-

bolič Ján, 197 – Axamit Ján, 198 – Bednár 

Ján, 199 – Panák František, 200 Takáč Pavol 

a Jozef, 201 – Antalic Ján, 202 – ľudová ško-

la, 203 – Krištofi č Martin, 204 – Fekete Mi-

chal, 205 – Zeman Martin, a František, 206 

– Zeman Ján, 207 – Vitáloš Ján, 208 – Ze-

man Matej, 209 – Zeman a Nádaždy Ignác, 

210 – Zeman Ján, 211 – Benčič Štefan, 212 

– Zeman František, 213 – Krištofi č Štefan 

a Zeman Matej, 214 – Zeman Štefan a Lo-

poš Ján, 215 – Zeman Matej, 216 – Grebeči 

Tomáš a Darovec Martin, 217 – Grebeči Lu-

káš, 218 – Slezák Michal, 219 – Takáč Jozef 

a Ján, 220 – fara, 221 – Fašung Štefan, 222 

– Zeman Martin, 223 – Sprinzlov majer, te-

raz od  kríža na  Koncových, 224 – Brúder 

Štefan a Tomáš, 225 – Žiška František, 226 

– Múčka Matej, 227 a  228 bez  mena, 229 

– Takáč Ladislav, 230 – Antalic Jozef, 231 – 

Novák Severín (pri mlyne), 232 až 233 – bu-

dovy Železničnej stanice, 234 – Gažo Jozef, 

235 – r. kat. Kostol, 236 – Antalic Franti-

šek, 237 až 242 – strážne domčeky želez-

nice, 243 – Nováková Matilda, 244 – Brú-

der Martin.

Týmto je koniec zástavby oproti kríža 

na  koncových. Postupne po  prvej sveto-

vej vojne sa započalo s  novou výstavbou 

na Uhliskách, Koncových a Šutách.

—

Jazykovo neupravené, doslovný prepis 

z kroniky Prešporská obec Vajnory.

Univerzita tretieho veku 
vo Vajnoroch pokračuje 
v novom akademickom období
Text: PaedDr. Janka Sebera Chládecká, 

PhD., MBA

Snímka: archív

Akademický rok 2023/2024 Uni-
verzity tretieho veku Ekonomickej 
univerzity v Bratislave v študijnom 
programe Nikdy nie je neskoro začať 
niečo nové otvorila prvá prednáš-
ka vo Vajnoroch, na ktorej sa stre-
tlo dvadsaťtri starších študentov, 
ktorí pokračujú v štúdiu v druhom 
ročníku. V základnej škole vo Vajno-
roch budete môcť okrem žiakov 1. 
a 2. stupňa stretávať každý štvrtok 
aj vajnorských seniorov, študujúcich 
na Ekonomickej univerzite v Bratisla-
ve. Vajnory majú materské školy, zá-
kladné školy a niekoľko rokov sú už 
aj univerzitným miestom.

A
kademický rok 2023/2024 otvorila 

a  všetkých prítomných privítala vi-

cestarostka Vajnor a  vedúca študij-

nej skupiny Ing. Soňa Molnárová a za Eko-

nomickú univerzitu v  Bratislave PaedDr. 

Janka Sebera Chládecká PhD., MBA.

Potom už nasledovala prvá prednáška 

v novom akademickom období s Ing. Samu-

elom Chlpekom z Obchodnej fakulty Eko-

nomickej univerzity v  Bratislave na  tému 

Tradičná príprava jedál – slovenská gastro-

nómia. 

„Vajnorský príbeh pokračuje a v tomto aka-

demickom roku práve dnes napísal ďal-

šiu kapitolu zmysluplného využitia voľné-

ho času seniorov Vajnor, ktoré sú dôležitou 

časťou hlavného mesta“, povedala zástup-

kyňa starostu Vajnor Ing. Soňa Molnárová. 

Po  prednáške všetci prítomní odchádzali 

spokojní, s vyjadrením, že sa tešili do školy, 

a už sú radi, že prázdniny skončili. 

Vajnorským seniorom prajeme veľa úspe-

chov v  akademickom roku 2023/2024 

a úspešné ukončenie druhého ročníka Uni-

verzity tretieho veku Ekonomickej univer-

zity v Bratislave. „Verím, že sa v  júni 2024 

stretneme na slávnostnej promócii v aule 

našej alma mater“, za Ekonomickú univer-

zitu v  Bratislave povedala PaedDr. Janka 

Sebera Chládecká PhD., MBA. 
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Vajnorskí seniori v Komárne 
a Ostrihome
Text: Jozef Horváth, Snímky: archív

Odchodom do dôchodku sa niečo 
končí, no niečo nové môže začínať. 
Preto mnohí seniori vstupujú do se-
niorských klubov, v ktorých sa stre-
távajú, chodievajú na kultúrne akcie 
a na výlety. Tohto roku zorganizo-
val miestny úrad pre vajnorských se-
niorov na jar a na jeseň autobusový 
výlet. Po úspešnom jarnom výlete 
na Moravu to bolo tentoraz, 3. ok-
tóbra, do Komárna a Ostrihomu.

A
utobus pristavili o pol ôsmej pred kos-

tolom. Pani Uhrinová zaregistrovala 

všetkých účastníkov a vydali sme sa 

na cestu do Komárna. Pani Molnárová z MÚ 

bola rada, že sa výletu zúčastňujú členo-

via všetkých troch vajnorských seniorských 

klubov a Červeného kríža, a Mirko, nám už 

známy sprievodca, ponúkol ako „welcome 

drink“ svoj levanduľový rum.

Cesta ubehla rýchlo a šofér Tomáš nás privie-

zol až na námestie v Komárne, kde nás už ča-

kala sprievodkyňa Nora. Na úvod sme sa po-

zdravili s husárom v okne radnice. Odtiaľ sme 

sa presunuli na Nádvorie Európy. Na  tomto 

nádvorí sme s  manželkou už pred  pár rok-

mi boli, ale s  Noriným výkladom o  nádvo-

rí a jednotlivých budovách to bolo omnoho 

zaujímavejšie. Jednou z  brán sme sa presu-

nuli na námestie generála Klapku, kde sme si 

v Klapkovej reštaurácii dali dobrý obed a mali 

sme rozchod na individuálnu prehliadku ná-

mestia, ktorú niektorí využili aj na nákupy.

Z Komárna sme autobusom putovali do Ma-

ďarska, do Ostrihomu. Už z diaľky nás víta-

la ostrihomská bazilika, majestátne stojaca 

na  hradnom vrchu. Tešili sme sa na  tento 

najväčší a  najvýznamnejší chrám Maďar-

ska, ktorý mal v  minulosti veľký význam 

aj  pre  južné Slovensko. Návšteva baziliky 

nás trochu sklamala, pretože ju rekonštruu-

jú nielen zvonka, ale pár dní pred naším prí-

chodom začali zbíjačkou rozbíjať aj podlahu 

vo vnútri. Niektorí sme si pozreli zaujímavú 

kryptu a nádhernú klenotnicu, ale na kupolu 

baziliky sme sa kvôli rekonštrukcii nedostali.

Z  hradného vrchu sme „mačacou ulicou“ 

zišli na námestie Ostrihomu, kde si niekto-

rí z  nás posedeli v  cukrárňach pri kávičke 

a esterháziovských zákuskoch, iní sa popre-

chádzali po námestí a popozerali obchodí-

ky. Pred piatou hodinou sme sa opäť všetci 

zišli a presunuli sme sa pod most, ktorý spá-

ja Ostrihom so Štúrovom. Pod mostom nás 

čakal autobus, ktorým sme sa vrátili domov.

Sprievodkyňa Nora nás pochválila, že sa 

medzi nami dobre cítila, a myslím, že aj my 

ostatní sme sa spolu cítili veľmi dobre. Oce-

ňujeme nápad miestneho úradu robiť spo-

ločné seniorské výlety a vidíme, že môžu 

prispieť aj k vytváraniu nových a upevňova-

niu starých priateľstiev.

Seniori vo Vajnoroch sa rozlúčili s letom
Text: Anna Kusendová a Alena Dufeková

Seniori zo Základnej organizá-
cie JDS vo Vajnoroch sa rozlúčili 
s tohtoročnou letnou sezónou. Po-
čas celého leta sme sa v skupinkách 
stretávali v miestnosti nášho klubu, 
na prechádzkach v prírode alebo 
na bicykloch, a to podľa toho, ako 
nám dovolilo počasie.

K
 jedným z najkrajších a najpríjemnej-

ších podujatí patrilo, na podnet našej 

členky Majky Belajovej, posedenie pri 

guláši v bufetíku zvanom OPTIMISTA, na-

chádzajúcom sa v prekrásnej prírode našich 

vajnorských vinohradov. Boli sme milo pre-

kvapení veľmi šikovným a ústretovým maji-

teľom – nazvali sme ho gulášmajster Marek, 

ktorý nám navaril a aj naservíroval veľmi 

chutný guláš. Priestory nám prenajal zadar-

mo a pridal aj niekoľko porcií gulášu naviac. 

Zapili sme ho pivečkom či dobrým vínkom. 

Rozprúdila sa družná debata, zaspomínali 

sme si na naše detstvo, na to, ako sme vo vi-

nohradoch vyrastali. Dobrá nálada stúpala 

až do  neskorých večerných hodín. Veríme, 

že v zariadení u gulášmajstra Mareka to ne-

bolo posledné spoločné posedenie. Za všet-

ko mu patrí od nás veľké poďakovanie. 

Druhý septembrový deň počas plavby 

na výletnej lodi PREŠOV z Bratislavy do Či-

listova a späť nám priniesol plno zážitkov. 

Užili sme si relax a odpočinuli sme si pri 

vode a v parku KORMORÁN. Vychutnávali 

sme si oázu ticha, pohody a pocitu mora len 

pár kilometrov od Bratislavy. Mali sme mož-

nosť naobedovať sa v reštaurácii a potom 

si pochutnať na dobrej kávičke s koláčikom 

vo veľmi príjemnej cukrárničke, posedieť si 

v bufete s občerstvením, či sa len tak popre-

chádzať pri vode alebo chodníčkom medzi 

stromami. K príjemne prežitému dňu strá-

venému na  lodi a v prírode nám ešte viac 

prispelo prekrásne teplé slnečné počasie. 

Organizátorom týchto našich úspešných 

podujatí patrí veľká vďaka. 

Seniori ZO JDS vo Vajnoroch
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Vajnorský ornament 
na úžitkovej keramike 
a obrazoch
Text: redakcia

Unikátny Vajnorský ornament sa 
v našej mestskej časti uchováva 
a rozvíja rôznymi spôsobmi. Jedným 
z nich je aj jeho použitie na úžit-
kovej keramike a obrazoch, ktoré 
môžu skrášliť každú domácnosť. 

T
ieto nádherné produkty vytvára 

v keramickej dielni v Dome kultú-

ry Vajnory naša keramikárka Zlatica 

Šarkőzyová, ktorá získala titul umelecký 

keramik na strednej škole v Modre. Kerami-

kou a maľovaním ornamentov sa zaoberá 

celý život. V keramickej dielni v Dome kul-

túry Vajnory pracuje od roku 2015.

Úžitkovú keramiku s Vajnorským ornamen-

tom ako sú ručne maľované šálky, misky, ta-

nieriky a tiež ďalšie zaujímavé veci ako ob-

razy a svadobné srdiečka si môžete kúpiť 

na ekonomickom oddelení Miestneho úradu 

Bratislava – Vajnory počas stránkových ho-

dín alebo na  telefónnom čísle 0903471716 

alebo mailom na adresách bezdekova@vaj-

nory.sk alebo pilna@vajnory.sk.

V prípade záujmu je možné objednať si 

aj  personalizované keramické výrobky 

s uvedením mena, monogramu, prezývky, 

dátumu sviatkov a iného slova, ktoré môžu 

slúžiť ako krásny darček pri rôznych príle-

žitostiach.

Vajnorská keramikárka 

Zlatica Šarkőzyová

Moderná keramika s Vajnorským 

ornamentom

Vajnorský ornament na obrazoch 

od pani Šarkőzyovej

Rôzne druhy ručne maľovanej keramiky

Šálky s Vajnorským ornamentomÚžitková keramika v čiernom prevedení
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Minimaratón vo Vajnoroch 
má už 50 rokov
Text: redakcia 

Snímky: Patrik Sibyla a archív

V sobotu 14. októbra sa konalo 
tradičné a najväčšie športové 
podujatie v našej mestskej časti – 
Vajnorský minimaratón.

P
rivítali sme na  ňom bežcov všetkých 

kategórií, od  najmenších detičiek, 

amatérskych bežcov až po  športov-

cov, ktorí sa tomuto športu venujú pravi-

delne. Začali sme behom detí, následne 

prebiehala kratšia päťkilometrová trasa 

pre rekreačných bežcov a hlavným bodom 

bol desaťkilometrový beh po Jurskej ceste.

„Zdravie je veľmi dôležité a  jednou z  ciest 

na jeho uchovanie je aktívny pohyb. Preto sa 

snažíme aj v našej komunite udržiavať pove-

domie o dôležitosti športu a robiť množstvo 

športových podujatí, z ktorých najväčšie sú 

jarné Vajnory na  kolieskach a  jesenný mi-

nimaratón, ktorý máme úspešne za  nami“, 

povedal starosta mestskej časti Bratisla-

va–Vajnory Michal Vlček. Na  podujatí sa 

zúčastnilo  viac ako tristo amatérskych 

aj  profesionálnych športovcov.  V  detskej 

kategórii na  úvod maratónu odštartovalo 

až stopäť najmenších účastníkov.

Nasledovali rekreační bežci, ktorí po Jurskej 

ceste odbehli päť kilometrov, a hlavná ka-

tegória behu mala dĺžku desať kilometrov.

Veľká úcta patrí nášmu najstaršiemu účast-

níkovi behu Ferkovi Grebečimu, ktorý ho 

odbehol vo veku 75 rokov s bežeckým čís-

lom, ako inak – 75.

„Blahoželám víťazom jednotlivých kategórií, 

ale aj každej jednej a každému jednému, kto 

sa na akcii zúčastnil. Zároveň ďakujem všet-

kým, ktorí akciu pomáhali zabezpečiť po or-

ganizačnej stránke a  prispieť tak k  jej per-

fektnému priebehu“, povedal Michal Vlček.

MUŽI NAD 20 ROKOV / 5 KM
1. JABLOKOV Alexander BEHAME.sk  00:15:34
2. PEŠKO Miroslav AK Veterán Bratislava  00:17:29
3. MACHO Matej Tri2Fly  00:17:36
4. HINŠT Jakub RomiRun  00:18:15
5. AMBRUS Peter 3nt Bratislava  00:18:37

ŽENY NAD 20 ROKOV / 5 KM
1. KRAJČOVIČ Júlia – 00:32:19
2. SODINOVSKÁ Adriána  – 00:33:18
3. GROŽAJOVÁ Silvia – 00:33:18
4. MATOVIČOVÁ Silvia – 00:33:45
5. HLOBEŇOVÁ Martina – 00:34:06

JUNIORI DO 19 ROKOV / 5 KM
1. HERCOG Patrik A K Veterán Bratislava 00:17:53
2. LELKES Adam Šport hrou  00:18:04
3. ULICNY Oliver – 00:19:18
4. GAŠPARÍK Samuell – 00:19:35
5. BOHÁČ Michal Runforfun  00:19:46

JUNIORKY DO 19 ROKOV / 5 KM
1. MINÁRIKOVÁ Nicoleta – 00:22:30
2. SROKOVÁ Ema Bernolákovo  00:24:24
3. ZEMANOVÁ Mia – 00:30:32
4. ŠIMÁKOVÁ Adriana – 00:31:47

MUŽI DO 39 ROKOV / 10 KM
1.  VALENT René BEHAME.sk  00:33:56
2. ŽIGO Martin Atletik Reintal  00:37:09
3. CÍCH Rastislav BEHAME.sk  00:38:19
4. DROTOVÁN Juraj Utrhnuté vagóny 00:38:26
5. PIOVARČI Michal  ŠKP Bratislava 00:38:59

MUŽI 60 – 69 ROKOV / 10 KM
1. NAGY Viliam A K TLMAČE 00:42:25
2. SUROVÝ Juraj mtb kolečko 00:50:46
3. SMETANA Mikuláš 3nt Bratislava 00:55:56

MUŽI 70 ROKOV A VIAC / 10 KM
1. NOVAK Viliam Z S Bratislava 00:50:15
2. OKRUHLICA Lubomir – 00:53:11
3. PETRIKOVIČ Rudolf  TBK TORA Topoľčany 00:55:19
4. CHEBEN Frantisek – 00:56:39
5. GREBEČI František –  00:57:47

ŽENY DO 39 ROKOV / 10 KM
1. KLAMOVÁ Renáta Trim ood 00:39:45
2. OCHABOVÁ Kristína –  00:45:53
3. ADAMKOVIČOVÁ Bianka Š K P Bratislava 00:46:10
4.  KULHÁNEK Magdalena Iw Trend 00:47:18
5. HORVATOVIČOVÁ Ivana CrossFit Runway 00:52:32

ŽENY ŽENY 40 – 49 ROKOV / 10 KM
1. KURINCOVÁ Lucia SHEruns 00:47:12
2. LORENCOVÁ Slavomíra – 00:48:10
3. DOBIŠOVÁ Miroslav Fk Vajnory 00:49:28
4. GRAUZELOVA Ludmila – 00:50:17
5. ŠOTTOVÁ HIRČKOVÁ Michaela – 01:09:32

ŽENY 50 – 59 ROKOV / 10 KM
1. TAKÁCSOVÁ Janette UNB Kramáre fyzoši 00:58:09
2. SMETANOVÁ Ingrid 3nt Bratislava 01:07:24

ŽENY 60 ROKOV A VIAC / 10 KM
1. MACEJAKOVÁ Soňa Priatelia behu ležérneho Bratislava 01:12:41

Podrobné výsledky nájdete na linkách: https://shorturl.at/ijkmN a https://shorturl.at/fHRV1
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Vajnorské futbalové 
legendy
Jozef Pavlík
Text: Richard Fekete

Snímka: archív rodiny

Nikto mu nepovedal inak ako 
„Jožko“. Nielen keď bol malý a hral 
futbal za Vajnory a chodil sem 
do školy, ale ani v dospelosti, keď 
pracoval s mamou na družstve 
a dojil kravy, stál za pultom 
v reštaurácii na Rendezi 
a bol uznávaným rozhodcom 
a funkcionárom. Jožka Pavlíka si 
každý pamätá ako usmievavého, 
vtipného a nekonfl iktného 
človeka, ktorý miloval svoju rodinu 
aj rozhodovanie na ihrisku. O to 
viac v máji 2021 všetkých zarmútila 
správa o jeho nečakanej smrti, keď 
ešte nemal ani 48 rokov. Na syna 
a manžela, ktorého nečakane 
zradilo srdce, si zaspomíname 
prostredníctvom slov jeho mamy 
Kvety a manželky Petry.

DIEŤA
›  Kvetka: „Ako malý strašne vyvádzal, 

ale bol dobré dieťa, všetci ho mali radi. 

Strašne rád hral aj tenis. Na futbale si nič 

nenechal. Preto mu povedali „ty nebuď 

futbalista a choď radšej rozhodovať.“ Za-

čal už ako 16-ročný a strašne ho to bavi-

lo. Nevynechal žiadny zápas, zisťoval si 

vlaky, autobusy.“ 

›  Petra: „Bol najmladší z piatich súroden-

cov, tam si ho všetci „mojkali“. Ale kým žil 

jeho otec bola výchova prísna, musel ísť 

najprv pomôcť a až potom sa mohol za-

bávať. A potom sa našiel v rozhodovaní.“ 

ZAČIATKY S PÍŠŤALKOU
›  K: „Vyučil sa za  stolára, ale po  revolúcii 

nemal kde robiť. Tri roky so  mnou dojil 

na  tunajšom družstve, potom 10 rokov 

robil krčmára na Rendezi, ale ťažko sa to 

dalo cez víkendy skĺbiť s  rozhodovaním. 

Ešteže ho mohla zaskočiť sestra Maja.“

›  P: „Na Rendezi sme mali prvé rande, bola 

som z  toho prostredia trochu zhroze-

ná. Chcel ísť odtiaľ preč, aby mohol roz-

hodovať. Spravil si kurzy a  išiel pracovať 

na zväz. Rok 2010 bol prelomový. Zobral 

ma na rodinnú oslavu a už som tu zostala.“ 

ANGLIČTINA
›  P: „Keď sme sa dali dokopy tak to skúšal. 

Okrem iných kurzov chodil rok aj na an-

gličtinu, ale už mu to nešlo. Povedal si, 

že radšej bude špičkový rozhodca doma, 

ako priemerný na  UEFA. Škoda, že sme 

sa nestretli skôr, mohli sme sa potiahnuť 

aj v tomto. Ak by vedel jazyk, určite by bol 

výborný aj v zahraničí.“ 

SPOLUŽITIE
›  K: „U nás stále niekto bol, chodili za ním 

kamaráti, stretávali sme sa často ako ro-

dina, ale Peťka bola taká samotárska. 

Na začiatku ostávala sama v izbe, až ne-

skôr za nami prišla.“

›  P: „Bola som z  iných pomerov. Stále tu 

niekto bol, stále sa chcel niekto rozprávať. 

Bola som z toho unavená, ale dali mi čas 

a postupne som medzi nich zapadla. V na-

šom osobnom spolužití to bolo kompliko-

vanejšie. Iskra preskočila hneď pri prvom 

stretnutí, ale dvaja rozhodcovia v  dome, 

na to treba iné pravidlá (smiech).“ 

RODINA
›  P: „Keby mali všetci také rodinné vzťahy 

ako Pavlíkovci, tak by bolo medzi ľuďmi 

určite menej nevraživosti a zlomyseľnos-

ti. Je to dar. U nás to bolo iné, boli sme 

každý za seba, nie takí súdržní.“ 

ŠPIČKOVÝ ROZHODCA
›  P: „Futbal miloval. Bavilo ho, že bol pá-

nom na ihrisku a mal dôležitú úlohu. Ve-

del komunikovať. Bol to jeho taký priro-

dzený talent. Mal schopnosť nadväzovať 

a udržiavať vzťahy. Bolo veľmi inšpirujú-

ce, ako dokázal s každým vyjsť. Bol bez-

konfl iktný. Mne ako rozhodkyni veľmi 

pomohol používať píšťalku. Podľa inten-

zity a spôsobu pískania hráči automatic-

ky vycítia postoj a emócie rozhodcu. A to 

sme trénovali aj pri behaní na hrádzi oko-

lo Vajnor a skúšali sme rôzne priestupky, 

intenzitu, dĺžky pískania. Analyzovali sme 

zápasy a veľa sme o nich diskutovali.“

›  M: „To ako sa chystal na zápasy bolo ne-

uveriteľne. Bol veľmi pedantný. Vykladal 

Manželka Petra, dcéra Liliana a mama Kvetka
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veci z tašky, znovu ich tam vrátil, všetko 

opakovane kontroloval. Spolu sme skú-

šali aj  komunikačné zariadenie z  jednej 

izby do druhej.“

ZDRAVIE
›  P: „Nikdy nebol malý. S  fyzickými tes-

tami sa veľmi trápil. Boleli ho aj  nohy. 

Mal problémy s členkami, nábeh na dnu 

a dlho aj psoriázu. Veľakrát išiel cez bo-

lesť. Na konci sa už naozaj trápil s pohy-

bom.“ 

›  K: „Vždy bol trochu mohutnejší. Čo sme 

sa nadržali diét. Psoriázu dostal už v pu-

berte, hrozne si s ňou vytrpel, ale schová-

val to. Chodil často aj na  injekcie k dok-

torom.“ 

FUNKCIONÁR
›  K: „On v tom žil. Všetko rozoberal. Všet-

ci mu stále volali. O všetkom vedel. Roz-

hodcov obsadzoval aj do polnoci.“

›  P: „Naňho sa ľudia obracali prirodzene, 

volali mu, bolo to jeho čaro osobnosti. 

Vďaka tomu bol najväčší odborník v tom, 

čo sa cez  víkend vo  všetkých zápasoch 

stalo. Vedel či bola kritika objektívna ale-

bo nie. S veľkým citom potom nasadzoval 

rozhodcov.“ 

KAMARÁTI Z FUTBALU
›  K: „Často u nás boli. Miško Smolák, Ľubo 

Udvardy sa ukážu občas aj teraz.“ 

›  P: „Pali Chmura, Majo Vlk, Ľubo Udvar-

dy, pán Šuniar, Kelo Suchý, Marek Špaček, 

Roman Matúš. Teraz sa stále ozvú Robo 

Vajda, Šaňo Matlák aj Kelo. Ale ľudia sú 

zaneprázdnení, takže to už nie je často.“ 

MARIÁŠ
›  K: „Hrával už ho doma s bratom Mirkom. 

Spolu chodili aj na ligu. Bola to jeho vá-

šeň. Aj  na  pohrebe bolo vidieť mnoho 

starších ľudí, ktorých poznal z  kariet. 

Z celého Slovenska.

›  P: „Vďaka pedantnosti v  ňom bol veľmi 

úspešný. Vyhral aj veľkú cenu, ale tiež sa 

to hrá cez  víkendy, takže sa mu  to ťaž-

ko dávalo dokopy s rozhodovaním. Často 

sme ale hrali aj doma žolíka.“ 

NAJHLBŠIA SPOMIENKA
›  K: „Mal v  sebe nejaké čaro, ktorým si 

k  sebe vedel ľudí pritiahnuť a  všetci ho 

mali radi. Aj súrodenci. Keď si naňho spo-

menieme, vždy musíme všetci plakať.“

›  P: „Ja mu budem vždy vďačná, že vo mne 

otvoril takú ženskosť v zmysle emociona-

lity. Ja som bola veľmi tvrdá, bez emócii. 

On si ma často posadil na kolená a opýtal 

sa ma, čo ma trápi, nech o tom hovorím. 

A časom som začala hovoriť aj o emóci-

ách a veľmi ma to obohatilo.“

 

Celý život prežil v  rodičovskom dome 
na  Rybničnej ulici. V  roku 2010 bol vy-
hlásený za najlepšieho rozhodcu u nás. 
Ak by ovládal angličtinu a  nemal zdra-
votné problémy, určite by z  neho bol 
skvelý svetový rozhodca. Na  futbalo-
vom Slovensku bol vysoko rešpektova-
ný medzi hráčmi, trénermi, funkcionár-
mi i divákmi. Bol ľudský, premýšľal, cítil 
hru,  ovládal emócie, ako člen komisie 
rozhodcov BFZ pomohol zlepšiť sa mno-
hým nasledovníkom na  čele s  Ivanom 
Kružliakom. Proste Jožko Pavlík. Škoda, 
že si nemohol užiť dcéru Lilianu dlhšie. 
Svojej rodine, futbalu a Vajnorom mohol 
ešte zo svojej milej kamarátskej povahy 
veľa dať. Vie to aj jeden z jeho najväčších 
priateľov, kolega Ľubomír Udvardy.

Jozef Pavlík s typickým úsmevom Zľava Rado Bobko, Jožko Pavlík, Ján Špivák, Pavol Chmura 

S manželkou a dcérou

Úžasný človek s veľkým 
Č. Milujúci syn, brat, 
manžel a otec, fantastický 
kamarát, jeden z najlepších 
futbalových rozhodcov 
novodobej histórie. Taký cit 
pre hru, spôsob komunikácie 
s hráčmi, rozhodnosť, ale 
aj potrebnú dávku empatie 
mal máloktorý rozhodca v ére 
samostatnosti. Nie raz som počul 
od funkcionárov „Prečo na takýto 
zápas nedelegujú Pavlíka!?“. 
„Žiaľ, nedá sa naklonovať“ 
odpovedal som. Ako bol rozhodca 
Jožko Pavlík len jeden, tak bol len 
jeden aj kamarát Jožko Pavlík. 
Výnimočná osobnosť!

„
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Život FK     ajnory
Text: Richard Fekete

Snímka: Martin Gabura

Tieto riadky mali byť zaplnené fotka-
mi z 13. ročníka Vajnorskej penalty, 
ale toto podujatie sme museli prelo-
žiť. Čakali sme na predpoveď poča-
sia do posledného možného termínu, 
ale keďže nebola priaznivá, 23. sep-
tembra sa o pekné ceny nesúťažilo. 
Spolu s kolegami z Výkonného výbo-
ru sme sa rozhodli pre radikálne rie-
šenie a zmenili sme stabilný termín 
na jún. Takto by mala byť táto akcia 
v dobrom počasí a vždy aj spoločnou 
rozlúčkou so sezónou. Termín no-
vembrovej zábavy v Kultúrnom dome 
nám ale počasie zrušiť nemôže.

MUŽI
Na spoločenskej akcii by sa mali ukázať 

aj  hráči seniorského tímu, ktorý už pôso-

bí v  VI. Lige. Po  vypadnutí sa fungovanie 

A-čka veľmi nezmenilo. Mužstvo trénera 

Marcela Huláka trénuje rovnako ako pred-

tým a po drobných zmenách je aj káder po-

dobný. Akurát viac vyhrávame. Pred  uzá-

vierkou tohto čísla sme boli v  tabuľke 

na druhom mieste so zápasom k dobru 4 

body za Kráľovou pri Senci. V polovici ok-

tóbra sme na jej ihrisku prežili najkrajšie je-

senné chvíle pri  emotívnom víťazstve 2:1, 

o ktorom rozhodol Paľo Miženko v posled-

ných sekundách. Okrem neho sa strelecky 

veľmi darí aj  ďalšiemu skúsenému hráčo-

vi Lukášovi Zemanovi, ktorý sa v Kráľovej 

taktiež presadil. Mužstvo viacero zápasov 

dokázalo výsledkovo otočiť, škoda len do-

mácej prehry s Volkswagenom. V čase uzá-

vierky tohto čísla zostávalo odohrať tri je-

senné kolá. 

MLÁDEŽ
September a z časti aj november znamena-

li extrémny nárast prihlásených detí. Ešte 

v minulej sezóne bolo až na jednu výnimku 

v každom družstve cca 20 hráčov. Teraz sú 

už tri s 30-timi a viacerými a ďalšie sa k tejto 

méte blížia. Znamená to pre nás extrémne 

nároky na trénerov a infraštruktúru. Snaží-

me sa všetko zabezpečiť, ale v našich pod-

mienkach to nie je jednoduché. Do trénova-

nia U11 sme zapojili Diega De Alavu (o tomto 

Američanovi sme písali už v  minulom čís-

le), v predprípravke Ninu Konečnú a v ďal-

ších kategóriách aj mladých chalanov, ktorí 

u nás teraz nehrávajú, ale vyrastali v našom 

klube (Kemeník, Kulčár, Meško,  Kuchta). 

Okrem nich nám pomáha aj  Matej Nemec 

ako asistent pri starších žiakoch. Počet detí 

je aktuálne už cez 230! Veľkou výzvou bude 

umiestniť ich všetky do  telocviční vo  Vaj-

noroch a  v  okolí. Potrebujeme ústretový 

postoj ostatných zodpovedných na  úrade 

a  školách. Pod  strechou bude väčšina ma-

lých nádejí viac ako 3 mesiace. 

Doliečený Samo Matulnik

Paľo Miženko (7 gólov)Lukáš Zeman (10 gólov)
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Deviaty ročník Vajnorského 
tanečného pohára

Súťaž seniorov v petangu

Text: Eduard Slimák

Snímky: archív

V Dome kultúry Vajnory sa 
17. septembra 2023 uskutočnil 
tradičný, už 9. ročník tanečnej 
súťaže v tanečnom športe/
spoločenskom tanci. 

V
eľmi príjemnú atmosféru, ktorú kul-

túrny dom vo  Vajnoroch ponúka, 

doplnili pozitívne naladení diváci. 

Tanečné páry – celkovo 182 prihlásených 

párov – predvádzali od skorého rána do ne-

skorých popoludňajších hodín svoje ta-

nečné variácie v nádherných trblietavých 

šatách. Sme veľmi radi, že za tie roky si vaj-

norská súťaž získala svojich stálych priaz-

nivcov, o čom svedčí hlavne počet prihláse-

ných párov – aj zo zahraničia – a sme radi, že 

i zahraničné páry odchádzali domov s pozi-

tívnymi emóciami – nečudo, veď vyhrali svo-

je súťaže. 

Interklub Bratislava ako organizátor súťa-

že pevne verí, že s podporou miestnej čas-

ti Vajnory dokáže v budúcom roku zorga-

nizovať jubilejný 10.ročník v trošku väčšom 

formáte.

V každom prípade ďakujeme za  podporu 

a tešíme sa na ďalšiu spoluprácu.

Text: Ján Krištofi č

Snímka: Viera Neff e

Na ihrisku Svet hier a pohybu v bratislavskej mestskej 
časti Rača zorganizovala Základná organizácia Jednoty 
dôchodcov Slovenska (ZO JDS) Krasňany súťaž 
v petangu, na ktorú pozvala našu základnú organizáciu 
i ZO JDS Bratislava-Nové Mesto. Cieľom tohto turnaja 
bolo vniesť medzi našich členov, seniorov z našich 
mestských častí, priateľskú atmosféru, no najmä stráviť 
pekné popoludnie a zabaviť sa.

Z
a každú organizáciu súťažilo šesť hráčov. Za  našu ZO JDS 

súťažili manželia Jaroslava a Vlastimil Hrabalovci, Peter Ze-

man, Jozef Pochaba, Milan Hlavina a Ján Krištofi č a „vysúťa-

žili“ sme si prvé miesto. Každému súťažiacemu odovzdal staros-

ta mestskej časti Bratislava-Rača Mgr. Michal Drotován medailu 

a kuchársku knihu. Z víťazstva sme mali veľkú radosť a dúfam, že 

to nebolo naše posledné stretnutie.
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